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PROSLAVA DNEVA BORCA V ORMOŽU 

TUDI SEDAJ SE MORAMO BOJEVATI 
Borci — člani vseh krajevnih 

borčevskih organizacij v ormoški 
občini so se v nedeljo udeležili 
proslave dneva borca, proslava je 
bila v Središču ob Dravi. 

Slavnostni govornik je bil Miro-
slav Tramšek, sekretar komiteja 
občinske konference ZKS Ormož. 
V svojem govoru je poudaril po-
men borčevske organizacije in 
praznika dneva borca tudi v seda-

njem trenutku, ko smo pred veliki-
mi in odgovornimi nalogami. 
,,Tudi danes se moramo bojevati 
— za stroji, na polju, v pisarnah." 
Ža njim ie spregovoril Vlado 
Ožbolt, predsednik občinskega 
odbora zveze združenj borcev 
NOV. Poudaril je predvsem po-
men prenašanja tradicij osvobo-
dilnega boja in revolucije na mlade 
rodove, na tiste, ki bodo nadalje-

vali revolucijo in izgradnjo domo-
vine. 

Na nedeljski slovesnosti so pode- • 
lili tudi najvišje priznanje občinske 
organizacije ZZB NOV Ormož za 
ohranjanje, prenašanje in razvija-
nje tradicije NOV. Občinski od-
bor je letos namenil priznanje 
Jožku Korparju, predsedniki KO 

'ZZB Podgorci, sicer pa aktivnemu 
družbenopolitičnemu delavcu in 

velikemu prijatelju mladine. Za 
kulturni program so ob koncu po-
skrbeli pionirji osnovne šole Sredi-
šče, pevski zbor društva upokojen-, 
cev in središka godba na pihala. S 
proslave so odnesli venec k spome-
niku talcem v Središču, odprli pa 
so tudi muzejsko sobo, v kateri so 
zbrani dokumenti in predmeti iz 
druge svetovne vojne z obinočja 
ormoške občine. JB 

Slavnostni govornik je bil Miroslav Tramšek K spomeniku talcev so položili venec 

KONGRES ENOTNOSTI IN ODLOČNOSTI 
V torek, 29. junija je končal 4-
djfvno delo 12. kongres Zveze ko-
munistov Jugoslavije. Na dopol-
danski plenarni seji so delegati po-
slušali poročila o delu posameznih 
kongresnih komisij. Na zadnji 
plenarni seji pa so delegati sprejeli 
Štiri resolucije: vloga in naloge ZK 
v borbi za razvoj socialističnega 
samoupravljanja in za materialni 
in družbeni razvoj države; naloge 
ZK pri uresničevanju politike go-
spodarske stabilizacije; ZKJ v boju 
za mir, enakopravno mednarodno 
sodelovanje in socializem v svetu, 
ter resolucijo o izraelski agresiji v 
Libanonu. Delegati so sprejeli tudi 
novi statut ZKJ, razrešili doseda-
nje organe ZKJ in imenovali novi 
centralni komite ZKJ in komisije. 

Takoj po končanem 12. kongresu 
se je na prvi seji sestal novi cen-
tralni komite in izvolil predsedstvo 
CK ZKJ, predsedstvo pa je izvolilo 
MITJA RIBICICA za predsednika 
z enoletnim mandatom in NIKO-
LA STOJANOVIČA za sekretarja 
z dveletnim mandatom. 

Dvanajsti kongres ZKJ je kon-
gres kontinuitete (nepretrganosti) 
jugoslovanske revolucije, ki je za-
snovana na čvrsti opredelitvi de-
lavskega razreda, delovnih ljudi in 

občanov za socialistično samo-
upravljanje, za Jugoslavijo kot fe-
derativno skupnost enakopravnih 
narodnosti in njihovega bratstva in 
enotnosti, za neuvrščeno politiko, 

za svobodo in neodvisnost vseh dr-
žav in narodov, za demokratične 
gospodarske in politične odnose, 
za sodelovanje delavskega gibanja 
v svetu na načelih enakopravnosti. 

nevmešavanja in odgovornosti 
vsakega gibanja pred svojim de-
lavskim razredom in narodom. 

Dvanajsti kongres ZKJ sočasno 
zahteva odločen boj komunistov 
proti osebnim in drugim slabostim, 
ki so v naše gospodarsko in 
družbeno življenje vnesle idejna 
kolebanja, pripeljale do zaostritve 
gospodarskih, razvojnih in drugih 
nasprotij, in odvračale pozornost 
delavskega razreda in delovnih lju-
di od pravih in za socialistični raz-
voj in perspektivo naše družbe od-
ločilnih problemov. To še zlasti 
velja za odločanje o denarju za 
razširjeno reprodukcijo, pri njego-
vem samoupravnem združevanju 
in gospodarjenju z njim. 

Mitja Ribičič, ki je predsedoval 
zadnji plenarni seji 12. kongresa 
ZKJ, je v sklepni besedi poudaril, 
da dvanajsti kongres mora pred-
stavljati preobrat v boju zveze ko-
munistov proti vsem oblikam na-
cionalizma, nedoslednosti in oma-
hovanj. Kongres mora pomeniti 
začetek nove, kakovostno druga-
čne idejne in politične akcije. Kon-
gres je v vsem svojem delu okrepil 
zaupanje in pripravljenost komu-
nistov, da tudi v praksi uveljavlja-

jo sklepe, ki smo jih po obširni 
javni razpravi skupno oblikovali in 
se na kongresu zanje tako enotno 
opredelili. 

Naj k temu dodamo še misli 
SERGEJA KRAIGHERJA, člana 
predsedstva SFRJ, ki jih je pove-
dal v razgovoru s slovenskimi 
časnikarji, 5. julija v Ljubljani. 

Stabilizacijska prizadevanja, ki jih 
zelo pozorno spremljajo tudi v tu-
jini, bodo uspešna le, če bo k njim 
pripomogel vsak po svojih močeh. 

To pa pomeni, da se bodo morali, 
če bo še tako boleče, sprijazniti s 
stvarnostjo v vseh okoljih. Bolj 
kot se bo krepilo odločanje delav-
cev, manj bo tudi možnosti za 
zgrešene naložbe, negospodarno 
porabo denarja in drugih slabih 
potez gospodarske politike. Začeti 
je treba v bazi, v vsaki temeljni or-
ganizaciji in samoupravni skupno-
sti, dosledno in odgovorno — in to 
odgovornost in doslednost uvelja-
vljati navzgor. 

Mitja Ribičič, predsednik CK ZKJ 
z enoletnim mandatom. 

'SREČANJE OB »OKROGLI MIZI" 
Krajevna organizacija ZZB NOV 
KS Olga Meglič Ptuj in Zgodo-

vinsko društvo P tu j sta v ponede-
ljek, 5. julija izvedla ,,okroglo mi-

ki je bila v domu krajanov na 
^ifavi. Vsebina okrogle mize je bi-

la razprava o delavskem gibanju 
pred in med drugo svetovno vojno, 
s posebnim poudarkom na delo 
Olge in Albina Meglič. 

Okrogle mize so se udeležili tudi 
otroci pokojnih revolucionarnih 

delavcev — hčerka Milica in sin 
Boris ter polsestra Jožica, saj je 
bilo srečanje zlasti namenjeno dru-
žini Meglič, s posebnim poudar-
kom na revolucionarki-delavki Ol-
gi Meglič, po kateri je v Ptuju 
poimenovana delovna organizaci-
ja, krajevna skupnost in osnovna 
šola. Poleg predvojnih revolucio-
narnih delavcev, se je srečanja 
udeležilo veliko krajanov in članov 
ZZB NOV iz KS Olga Meglič in 
predstavnikov družbeno-politične-
ga življenja ptujske občine s pred-
sednikom skupščine Francem Teti-
čkovičem na čelu. 

Ljubica Suligoj, ki je srečanje 
vodila, je uvodoma povedala, da 
je to srečanje tovarišev, ki so v 
najtežjih dneh revolucije s svojim 
delom prispevali za vse to, kar smo 
si izbojevali. Delovno srečanje je 
posvečeno družini Meglič, zlasti 
revolucionarki, delavki Olgi Meg-
lič in naj prispeva k obogativni 
revolucionarnih spoznanj naše 
bližnje revolucionarne preteklosti. 
Srečanje je nadvse uspelo. Podro-
bneje o vsebini bomo poročali pri-
hodnjič. F 

udeležencev „okrogle mize" med pozdravom pionirjev iz OŠ 
Meglič. O^me« 

VSAKO ZRNO ZA 
KRUH! 

Zliiiorumcna barva posevkov napoveduje , da smo lik pred žetvijo, 
pred /-elo pomembnim opravilom, pred akcijo, na katero smo se pri-
praMli kot še nikoli in od katere mnogo pričakujemo. Skoraj 2.800 ton 
pšenice s polj zasebnega kmetijstva je velika obveza, je pa dosegljiva, saj 
pose\ ki obeta jo dobro žetev, pa tudi posejane površine zagotavljajo 
\elike količine pšeničnega zrnja. Doseči moramo le-to. da bo žetev 
odpravljena kvalitetno in da bo kar največ pridelka namenjenega ne-
posredno v silose takoj ob žetvi. Pšenica ne sme služiti za živinsko krmo, 
/a t(.) je na voljo dovolj koruze za zamenjavo. Zamenjava bo potekala v 
ra /mer ju ena proti ena s tridesetodstotnim doplačilom za vsak kilogram 
zamenjane pšenice. Kombajn i ran je lahko plačujejo pridelovalci z od-
dajo ustrezne količine zrnja, f inančno pa bodo kombajnisti svoje storitve 
obračunali z zadrugo. Sušenje zrnja gre na račun zadrug in mlinskih 

organizacij, kmetovalcem pripada tudi plačilo za prevoz pšenice do 
odkupnega mesta. Za manjše količine 10 par. za količino nad 2.000 
kilogramov pa 40 para za kilogram. 

V obeh kmetijskih zadrugah so na prevzem pšenice dobro pripra-
vljeni. prav tako v silosih kmetijskega kombinata in intesa. Koruze za 
zamenjavo je dovolj, prav tako denar ja za doplačilo. 

Prevzemna mesta bodo v vseh središčih, kjer pridelujejo p.šenico. 
Ptujska kmetijska zadruga bo prevzemala zrnje v Slovenji vasi, Maj-
šperku. Podlehniku. Vidmu. Markovcih, Bukovcih, Muretincih, Gori-
šniei. Moškanjcih. Dornavi. Paeinju. Polenšaku. Juršincih, Vitomarcih, 
Trnovski vasi. Destrniku. Rogoznici in Grajeni . Odkupna mesta KZ 
Lovrenc pa bodo v Lovrencu. Cirkovcah, Šikolah in Selah. Prevzemna 
mesta bodo odprta dnevno od 5.—20. ure. Seveda v tem času ne bo 
nedelj, praznikov in dopustov. 

Odkupna cena pšenice je znana -— 11 dinarjev za kilogram in dinar 
premije, skupno torej 12 dinarjev. 

Glede na dosledne priprave lahko pričakujemo, da bo alccija tekla 
brez težav in zastojev, da bomo po žetvi zadovoljni s količinami oddane 
išenice. Vse to je potrebno za kruh. za manjšo odvisnost od uvoza, za 
ažje gospodarjenje v prihodnosti. Marsikatera kaplja znoja bo potrebna 

/a uspeh prizadevanj, ki j im vsi pr ipisujemo izreden pomen. Če bomo vse 
opravili kol načrtujemo, bomo tako najlaže pozabili na vse težave, na 
znoj in žulje . . . 

Akcija se začenja — vsem udeležencem veliko uspeha in v imenu vseh. 
ki smo odvisni od vas v naprej hvala in čestitamo! 

JB 

Stroji in ljudje so se že preizkusili v žetvi — najprej pri ječmenu 
foto: M. Ozmec 

OCENA I. IZMENE ZMOA SO 82 

OPRAVILI OGROMNO DELO 
Prva izmena ZMDA Slovenske 

gorice 82 je v petek, 2. julija kon-
čala z delom na trasi, v soboto pa 
so naselje v Dornavi zapustile bri-
gade iz Novega Sarajeva, Pucare-
va, Titovega Velenja in Kranja. 167 
brigadirjev prve izmene je v štirih 
tednih izkopalo okrog 2 km jarka 
za vodovod na manj razvitem ob-
močju Haloz in Slovenskih goric v 
ptujski in lenarški občini. Cez 2 km 
jarka so po položitvi vodovodnih 
cevi že zasipali, v povprečju pa so 
presegali normo za 70 odstotkov. 

Mile Miloševič, komandant 
letošnje akcije je uspešnost prve 
izmene takole ocenil: 

,,Na delovišču so brigadirji prve 
izmene dosegli izredne rezultate. 
Tu so številke, 14.450 efektivnih in 
24.597 norma delovnih ur. Skupna 
vrednost opravljenih del je ovred-
notena na 5,4* milijona din, kar 
znaša nad 40 odstotkov od skup-
nega programa letošnje akcije. 

Zal pa so rezultati na interesnem 
področju, še zlasti v prvi izmeni, 
popolnoma zatajili. Vzrok za to je 
predvsem v tem, ker so posamezne 
brigade prihajale na akcijo popol-
noma nepripravljene. Organiza-

torji brigad niso seznanili s pravili 
organiziranja akcij v SR Sloveniji, 
čeprav je RK ZSMS poslala vsem 
občinskim konferencam ustrezno 
gradivo. Dogajalo se je, da so bri-
gade začeli informirati šele na avto-
busu, kjer so izvolili svoje organe 
in komisije. Obstaja primer, da se 

je brigada prvič sestala šele v avtr 
busu. Zaradi vsega tega so na inte-
resnem področju stvari tekle zelo 
slabo. Tako kljub ogromnemu delu 
na delovišču in dobri volji članov 
sekretariata akcije nismo mogli 
nagraditi brigad s traki akcije." 

M. Ozmec 

Zadnji dan na trasi v Medvedcah. 
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SKUPNA SEJA OK SZDL IN OS ZSS PTUJ 

ZA DOSEGO BOLJŠIH 
REZULTATOV DELA 

Prejšnji torek, 29. junija sta se na skupni seji sestala občinska konfe-
renca SZDL in občinski svet ZSS Ptuj . Na jpre j sta sprejela sklepno oceno 
o letošnjih volitvah. Ocena je bila nadvse ugodna in izrečeno priznanje 
vsem, ki so pripomogli k tako ugodnim volilnim rezultatom na območju 
celotne občine. Kljub temu so v razpravi opozorili na nekatere slabosti in 
pomanjkljivosti z namenom, da jih odpravimo, da se čez 4 leta ne bomo 
srečevali s podobnimi pomanjklj ivostmi. 

Glavna točka dnevnega reda skupne seje pa je bila namenjena nalo-
gam družbenopolitičnih organizacij pri uresničevanju stabilizacijskih 
prizadevanj. Po uvodnih obrazložitvah se je razvila živahna in polemična 
razprava, ki je pomenila bolj medsebojno seznanjanje in pojasnjevanje. 
Glavno vodilo za vsebino seje so bili sklepi komiteja oz. občinske konfe-
rence ZKS in družbenopolitičnega zbora SO P t u j . 

Skupno so ugotovili, da so rezultati poslovanja v občini v prvih 
mesecih letošnjega leta sicer ugodni, vendar je v večini nizka storilnost, 
pretirana poraba, neugodne izvozno-uvozne bilance in podobno, kar 
spremlja inflacija. V občini je tudi 5 O Z D med večjimi kršitelji družbene-
ga dogovora o delitvi dohodka in osebnega dohodka za leto 1981. Prav 
tako 5 O Z D je lansko poslovno leto zaključilo z izgubo, v letošnjem pr-
vem četrtletju pa je med zgubaši kar 18 TOZD. 

Ti pojavi zahtevajo, da se v O Z D še učinkoviteje organiziramo in na 
vseh področjih družbene reprodukcije zagotovimo pogoje za doseganje 
boljših rezultatov dela. Pri tem gre zlasti za poostritev odgovornosti in 
odločenost, da dosledno ustalimo gospodarstvo, zmanjšamo inflacijo in 
normaliziramo zunanjo likvidnost države. 

Za zagotovitev teh nalog mora biti naša družbenopolitična aktivnost 
še bolj usmerjena k delavcem v organizacijah združenega dela in k obča-
nom v krajevnih skupnostih, saj je v prvi vrsti od njih odvisna učinkovi-
tost pri doseganju stabilizacijskih ciljev. V skladu s tem je treba zagoto-
viti, da bodo družbenopolitične organizacije, samoupravni organi in dele-
gacije nosilci razprav in sprejemanja odločitev. Strokovne službe in drugi 
odgovorni delavci mora jo zagotoviti delegacijam strokovno pomoč, da 
bodo lahko kvalificirano in kakovostno odločale. Delavci, delovni l judje 
in občani mora jo imeti v okviru družbenopolitičnih organizacij možnost 
vplivati na oblikovanje stališč, programov in na gospodarno porabo sred-
stev tudi v SIS in v kraievnih skupnostih. 

Izvajanje stabilizacijskih aktivnosti bo v veliki meri odvisno od ljudi 
v strokovnih službah, samoupravnih organih in v vodstvih družbenopoli-
tičnih organizacij. Prav zaradi tega je treba dosledno izvajati družbeni 
dogovor o kadrovski politiki v SRS in ustrezni občinski dogovor, izo-
braževati strokovne kadre in izvajati dogovorjeno štipendijsko politiko, 
ob tem pa uveljavljati stalno evidentiranje in spremljanje dela ljudi. 

Samoupravna delavska kontrola je dolžna v vseh okoljih spremljati 
izvajanje dogovorjenih in sprejetih programov. V vsakem primeru 
nedoslednega izvajanja je treba predlagati ustrezne ukrepe proti odgovo-
rnim nosilcem. 

V vseh političnih, samoupravnih in strokovnih okoljih je treba teme-
ljito oceniti stanje, ki bo nastopilo v naslednjih mesecih in zagotoviti, 
da bodo delavci in občani pravočasno, resnično in celovito seznanjeni z 
družbenim in gospodarskim položajem. Strokovne službe v vsakem oko-
lju so dolžne sprotno spremljati gibanja, dajat i informacije in podatke 
družbenopolitičnim organizacijam in samoupravnim organom, ki jih 
potrebujejo za učinkovito delo. 

Pravočasno je potrebno sprejeti planske dokumente — spremembe in 
dopolnitve srednjeročnega plana, plana za leto 1982 in osnove za plan 
1983. Delati na tem, da bodo planske usmeritve dolgoročne. Kratkoročni 
načrti (mesečni in trimesečni), ki upoštevajo nastalo stanje v proizvodnji, 
mora jo biti sestavni del letnega načrta. Pri sestavi vseh planskih 
dokumentov je treba izhajati iz dejstva, da gre za proizvodnjo v zaostre-
nih razmerah gospodarjenja , da je treba nadomestiti uvožen material z 
domačim, da je treba upoštevati možne ni premeščanja delavcev na druga 
dela, prilagoditi delovni čas, koriščenje letnih dopustov v času, ko ni na 
razpolago reprodukcijskega materiala in podobno. . 

Vse organizacije združenega dela m o r a j o izdelati programe, kjer bo 
zagotovljeno, da bodo osebni dohodki odvisni od rezultatov poslovanja 
OZD, da bodo spoštovana določila dogovora o delitvi dohodka in ose-
bnega dohodka ter da se združuje v TOZD več sredstev kot jih predvideva 
zakon o rezervah in pospešena amortizacija. Ta sredstva na j bodo 
namenjena za neposredne naložbe, za kri t je izgub in za večjo socialno 

varnost delavcev v TOZD. Sproti je treba spremljati programe varčeva-
nja in zmanjšati stroške skupne porabe (dnevnice, reprezentanca, nadur-
no delo ipd.). 

Skupna in splošna poraba se mora ta gibati v dogovorjenih okvirih. 
Za izboljšanje dohodkovnega položaja gospodarstva in za njegovo likvi-
dno sposobnost bodo morale samoupravne interesne skupnosti preveriti 
pritoke sredstev in jih uskladiti z dogovorjeno rast jo skupne porabe. 

Organizacije združenega dela se mora jo maksimalno angažirati pri 
usmerjanju proizvodnje za izvoz, izrabi domačih surovin in zmanjšanju 
uvoza. Dosežke na tem področju je treba stalno spremljati tako v O Z D 
kot v občini. Pr i obravnavi rezultatov gospodar jenja je treba dajati več 
poudarka fizičnim kazalcem rasti in vplivom produktivnosti, gospodarno-
sti in donosnosti. 

V organizacijah SZDL in sindikata, v kmetijskih organizacijah 
združenega dela in v komiteju za kmetijstvo in gozdarstvo je treba zasta-
viti vse sile za mobilizacijo kmetijskih proizvajalcev v spravilu, odkupu in 
jesenski setvi vseh poljščin. 

Družbenopolitične organizacije mora jo s politično akcijo mobilizirati 
delovne ljudi in občane, d^ bodo pripravljeni zavestno sprejemati ukrepe 
gospodarske politike. Odgovorne so tudi za izvajanje operativnega načrta 
ukrepov gospodarjenja, v samoupravnih organih in v delegatskih skupšči-
nah. 

S stališči, sklepi in nalogami, sprejetimi na skupni seji, bodo sezna-
njene vse osnovne organizacije sindikata in krajevne konference SZDL in 
druge družbenopolitične organizacije. FF 

O nadurnem in dopolnilnem delu 
Ptujski sindikati so že večkrat razpravljali o poročilu o dopolnilnem 

in nadurnem delu, ki ga je sestavil družbeni pravobranilec 
samoupravljanja, minuli torek pa je razpravo dopolnil še občinski svet 
ZSS Ptuj . Ugotovil je, da so v nadurnem delu, rezerve za zaposlitev 
nezaposlenih. V občini ga je toliko, da bi lahko na novo zposlili 220 
delavcev, če bi ga v" celoti odpravili. Glede na to, da je nekaj nadurnega 
dela tudi potrebnega, je realno, da bi, če bi ga zmanjšali, zaposlili okrog 
110 delavcev. 

Občinski svet je zato naložil vsem osnovnim organizacijam sindikata, 
da o tem poročilu ponovno razpravljajo in da ocenijo lastno stanje na 
tem področju. Nalogo je potrebno resno vzeti, ker tudi v prvih' treh 
mesecih letos ni opazno zniževanje nadurnega dela. Osnovne organizacije 
mora jo pregledati tudi vse pogodbe o dopolnilnem delu. Osnovno pa je, 
da se pregledajo plani delovnih organizacij v zvezi z nadurnim in 
dopolnilnim delom. 

Sklep občinskega sveta je, da se po končani razpravi v osnovnih 
organizacijah, svet ponovno sestane in razpravlja o ugotovitvah v 
osnovnih organizacijah. Na podlagi tako organizirane razprave, bo tudi 

lažje sprejemati usmeritve za bodoče aktivnosti. 
Glede zaposlovanja je svet menil, da se je potrebno dosledno držaj: 

resolucijskih usmeritev, prav tako pa je potrebno sprejeti p l a j 
zaposlovanja pripravnikov. 

Svet je razpravljal tudi o prehrani med delom, saj v pr ihodnjem let>, 
ne bo več bonov za malico. Zato so DO dolžne organizirati tople obroke 
in se pri tem tudi ustrezno povezovati. Dokler ne bo zagotovljen topei 
obrok, je mogoče organizirati tudi hladne obroke, ki bi jih naj 
pripravljale trgovine oziroma obrati družbene prehrane. Stališče sin. 
dikatov pa je, da se topel obrok zagotovi vsakemu delavcu. 

Svet je izvolil tudi komisije in svete ter odbor sveta. Kadrovski 
predlogi za omenjene organe sveta so bili en mesec v javni razpravi, nanje 
pa ni bilo pripomb. Kadrovska komisija je pri sestavi posameznih 
organov upoštevala preu.oge iz osnovnih organizacij, zato je bila javna 
razprava le formalna potrditev. Svet je sprejel tudi zadolžitve članov 
predsedstva in plenuma za posamezne osnovne organizacije oziroma 
konference osnovnih organizacij. 

MG 

ODŠLI V ZASLUŽEN POKOJ 
KREDITNA BANKA MARIBOR PE PTUJ 

Pred kratkim so se zbrali 
delavci de lovne skupnost i Kre-
di tne banke Mar ibo r — Poslovne 
enote Ptuj. d a so se tovariško in 
prisrčno poslovili od svojih delo-
vnih tovarišev o b nj ihovem od-
hodu v pokoj . To so A N T O N 
P U R G . vodja PE Ptuj . A L B I N 
D R E V E N Š E K . vod ja odde lka za 
d inarsko in devizno pos lovanje z 
občani in T O N Č K A P E T R O -
VIČ. delavka-čist i lka. 

N a j p r e j je v imenu s t rokovne-
ga kolegija spregovoril Mirko 
Korošec, names tn ik vod je PE 
Ptuj. ki j e na k ra tko orisal ži-
vl jensko pot A n t o n a Purga. ude-
leženca N O B in akt ivnega druž-
benopol i t ičnega delavca vsa leta 
po osvoboditvi . Več kot 20 let 

svojega dela je tov. Purg posvetil 
področju financ in razvoju de-
narnega kred i tno bančnega siste-
ma. Celih 10 let je vodil podruž-
nico oz. pos lovno eno to KBM v 
Ptuju . 

Vsa leta po osvoboditvi j e bil 
Anton Purg širok d ružbenopol i -
tični delavec na o b m o č j u p tuj -
skega okra ja in občine. Uspešno 
j e opravljal vrsto p o m e m b n i h 
dolžnosti v d ružbeno političnih 
organizaci jah, v raznih d ružbe-
nih organih, posebej pa ga še 
p o z n a m o kot akt ivnega turistič-
nega delavca, predsednika turi-
stičnega društva in turistične 
zveze Ptuj. ki j e veliko napravi l 
za razvoj tur izma na našem 
območ ju in za o h r a n j a n j e kul tur-
nih spomenikov . Za svoje uspeš-
no delo j e prejel tudi več odliko-
vanj in drugih družbenih pri-
znanj. 

Tudi Albin Drevenšek se je 
ak t ivno d r u ž b e n o udejstvoval na 
raznih področj ih , kolektiv pa ga 
še posebej pozna kot enega 
najožjih sodelavcev tov. Purga. 
S k u p a j sta uspela v delovnih 
organizac i jah p tu j ske občine pri-

dobil i delavce za to. da skoraj sto-
ods to tno dob iva jo svoj osebni 
dohodek na hrani lne knjižice ali 
po tekočih računih. Tov. Dreven-
šek j e tudi eden najs tarejš ih 
delavcev banke , sa j j e delal v 
ptujski banki od n jene ustanovi-
tve napre j . Svoje delo j e opravl ja l 
vestno m n e u m o r n o . 

Tončka Petrovič j e kot delav-
ka-čistilka prav tako prispevala 
svoj delež v kolekt ivu. Čep rav 
n j eno de lo često ni bilo tako 
v r e d n o t e n o in cen jeno , kot de lo 
na drugih delovnih mestih, ven-
d a r j e d r u ž b e n o prav tako po-

m e m b n o in po t rebno , opravl ja la 
ga j e nadvse vestno in pr izadev-
no. 

Za tem je na slovesnosti spre-, 
govorila Mar i ja Ovčar , predsed-
nica sveta delavcev K B M — P E 
Ptuj . Orisala j e odgovo r no delo 
in poslovne obveznost i A n t o n a 
Purga in Alb ina Drevenška . 
zlasti še z vidika pos lovanja 
b a n k e in de lovan ja njenih druž-
benih in s a m o u p r a v n i h organov. 
Prikazala j e na loge bančne usta-
nove danes , ko je spričo zaostre-
nih razmer gospoda r j en j a še 
posebno v težkem položa ju , po-
vezano s tem pa na loge in vlogo 
bank pri n a d a l j n j e m uveljavlja-
n ju gospodarske stabilizacije. 
N a t o j e v imenu de lovne skupno-
sti vsem trem. ki o d h a j a j o v 
pokoj podel i la pr i ložnostna spo-
minska dar i la in šopke cvetja. 

V imenu osnovne organizaci je 
Z K S je spregovori la Regina 
G r a d i n . ki je orisala delo tov. 
Purea in D i c v e n š k a kot komun i -
sta. Ki sta veliko napravi la tudi za 
razvoj organizaci je ZK v poslov-
ni enoti . Ko j e bila leta 1972 
us tanovl jena O O Z K S je bilo v 
poslovni enoti le 8 članov ZK in 
60 delavcev, danes pa j e 44 
č lanov ZK in s k u p n o 148 delav-
cev. 

O b koncu slovesnosti je spre-
govoril še F ranc L u k m a n . novo 
izvoljeni vodja K B M — P E Ptuj. 
ki je s toplimi besedami orisal 
delo tov. Purga na področ ju 
bančniš tva in f inanc, prav tako 
tov. Drevenška . Končal pa j e z 
be.sedami: »Ko p revzemam dolž-
nost vodje K B M — P E Ptuj 
u p a m . da mi bo tov. Purg o b 
prevzemu dolžnost i zaupal svoje 
osebne skrivnosti, kako j e uspe-
val o b delu . da nas bo še obiskal , 
nam pomaga l z nasveti iz prakse 
svojih bogat ih izkušenj , da b o m o 
lahko premagal i težave spričo 
s tanja \ gospodars tvu in kar 

na jbo l j uspešno uresničevali na-
loge in-vlogo. k i j i h ima jo banke» 
v gospodarsk i stabilizaciji. Taka 
p o m o č starejših in izkušenejših 
delavcev n a m j e še toliko bolj 
po t r ebna , ker j e kolektiv mlad . 
sa j j e kar dve tretj ini zaposlenih 
mladih delavcev, ki b o d o moral i 
p revzemat i odgovornos t i in sa-
mos to jno odločat i o p o m e m b n i h 
vprašan j ih našega nada l jn jega 
razvoja.« 

Kot j e običaj , j e n a z a d n j e v 
imenu vseh treh, ki o d h a j a j o v 
polcoj spregovori l še tov. Purg, ki 
je na koncu rekel: »Zelo rad bom 

še pr ihaja l med vas. če me boste 
-povabili . Če sem se ka te remu od 
članov kolektiva k d a j zameril alj 
ga nehote prizadel , mi na j opros-
ti. ker vsi smo zmotlj ivi in na 
n a p a k a h se učimo. Kol ikor bom 
na jveč mogel , bom še naprej 
deloval v interesu vseh na raznih 
področ j ih dela in življenja, 
p redvsem pa v tur is t ičnem društ-
vu Ptuj .« 

K a j n a j k temu še d o d a m ? Le 
to. da v imenu vseh članov 
de lovne skupnost i K B M Poslov-
ne enote Ptuj iz rečemo javno 
zahvalo tovarišem A n t o n u Pur-
gu, .Albinu Drevenšku in Tončki 
Petrovič za n j ihovo de lo v kolek-
tivu in j im žel imo veliko uspeha 
pri n a d a l j n j e m d e l o v a n j u in 
sreče v ž ivl jenju! 

Besedilo in posnetki: 
K o n r a d Zoreč 

Na zdravje sodelavcem, ki odha ja jo v pokoj , od leve: Anton Pure , 
Tončka Petrovič in Albin Drevenšpk Mi rko Korošec česti ta Francu Lukmanu , magis t ru ekonomi je in 

novemu vodji P E P tu j . 

^ S ^ e m o n a k m e t i j s k i k o m b i n a t n so> c ptuj 
^ L ^ kmetijstvo, predel«*«, gottinitvo. tfflovin«, servis, Izvoz-uvoz 

delovna skupnost skupnih služb 

IMton lOOlac. rn-BI -

tUiMun atonn-mt 
I. Delavski svet 
EMONA KMETIJSKI KOMBINAT PTUJ 
razpisuje dela oziroma naloge 
GLAVNEGA DIREKTORJA KMETIJSKEGA KOMBINATA PTUJ 
in to za dobo štirih let. 
Kandidati za individualni poslovodni organ delovne organizacije mora-
jo poleg pogojev, ki jih določa zakon, izpolnjevati še naslednje pogoje: 
— da imajo visoko strokovno Izobrazbo ekonomske, pravne, politolo-

ške, agronomske ali veterinarske smeri in najmanj 5 let delovnih 
izkušenj na vodilnih delovnih mestih v gospodarstvu ali drugih 
odgovornih nalogah; 

— da imajo potrebne moralno-politične kvalitete, in to: izkazan pozi-
tiven odnos do samoupravljanja, do dela in sodelavcev; 
zavzetost za spoštovanje zakonitosti; poštenost in skromnost in 
pravilen odnos do gospodarjenja z družbenimi sredstvi; 

— da je dober organizator in usklajevalec dela oziroma nalog. 
II.' Delavski svet 
EMONA KMETIJSKI KOMBINAT PTUJ 
DELOVNA ^KUPNOST SKUPNIH SLUŽB 
razpisuje dela s posebnimi pooblastili in odgovornostmi 
VODENJE FINANČNO RAČl/hiOVODSKEGA SEKTORJA 
in to za dobo štirih let. 
NanoKiati za navedena dela oziroma naloge morajo izpolnjevati 
pogoje: 
— da imajo končano visoko šolo ekonomske smeri in najmanj 5 let 

delovnih izkušenj ali višjo šolo ekonomske smeri in 8 let delovnih 
izkušenj v računovodstvu večje OZD s pogojem, da se da za pri-
javljene kandidate utemeljeno domnevati, da bodo svoje delo 
opravljali strokovno in vestno; 

— da niso bili kaznovani za kazniva dejanja, ki jih našteva zakon o 
knjigovodstvu. 

Zraven navedenih pogojev morajo kandidati imeti še ekonomska in 
organizacijska znanja ter poznati metode vodenja in dela z ljudmi. 
Imeti morajo moralno-politične kvalitete, ki se odražajo zlasti v 
odnosu do samoupravne družbene ureditve, samoupravljanja in do 
družbenopolitičnih organizacij; v spoštovanju zakonitosti in odgovor-
nosti pri gospodarjenju z družbenimi sredstvi 
Kandidati pod I. in II. naj vložijo pismer>e prijave, ki morajo vsebovati 
rojstne podatke, podatke o izobrazbi, dosedanjih zaposlitvah in delov-
nih izkušnjah na naslov: Emona Kmetijski kombinat Ptuj, kadrovska 
služba. 
Rok za prijavo je 15 dni po objavi razpisa. O izidu bodo kandidati 
obveščeni najpozneje v roku 30 dni po preteku roka za sprejemanje 
prijav. 

Uresničevanje operativnega načrta za 
odpravljanje motenj v gospodarstvu 

Predsednik skupščine občine 
Ormož, Tone Luskovič je sklical 
za v torek, 13. julija dopoldne 
skupno zasedanje zbora združene-
ga dela, zbora krajevnih skupnosti 
in družbenopolitičnega zbora SO 
Ormož. Med pomembnejšimi 
točkami, ki jih bodo obravnavali 
je prav gotovo uresničevanje ope-
rativnega načrta za odpravl janje 
motenj v gospodarstvu, povezano 
z informacijo občinskega izvršnega 
sveta o spremembi obsega sredstev 
za zadovoljevanje skupnih potreb 
za ftto 1982 v občini Ormož. 

Nadal je bodo delegati na skup-
nem zasedanju razpravljali o 
informaciji o uresničevanju 
zdravstvenega varstva v občini Or-

mož in, o aktualnih nalogah, ki 
izhajajo iz tega. Obravnavali bodo 
tudi poročilo o delu Postaje milice 
Ormož za leto 1981, poročilo o 
delu občinskega sodnika za 
prekrške in vprašanja delegatov in 
delegacij. 

Takoj po skupnem zasedanju pa 
so predsedniki posameznih zborov 
sklicali še ločene seje. Tako bodo 
vsi trije zbori sklepali o soglasju k 
samoupravnemu sporazumu o 
ustanovitvi občinske zdravstvene 
skupnosti Ormož in o soglasju k 
statutu te slAipnosti. Nadalje bo 
stekla razprava o spremembah 
resolucije o politiki izvajanja 
družbenega plana občine Ormož za 

obdobje 1981 — 1985 v letu 1982, 
dali bodo mnenje k razrešitvam in 
opravili več imenovanj. 

Zbor združenega dela in zbor 
krajevnih skupnosti pa bosta v 
skladu s svojimi pristojnostmi 
razpravljala in sklepala še o osnu-
tku odloka o spremembi odloka o 
nadomestilih za uporabo stavbne-
ga zemljišča v občini Ormož, o 
osnutku odloka o posebnem 
občinskem davku od prometa 
proizvodov in plačil za storitve ter 
o predlogih odlokov o ureditvi 
določenih vprašanj s področja 
zasebne obrti in o splošnih pogojih 
in vzajemnih razmerjih med 
etažnimi lastniki. 

Kreditna banka Maribor nudi za prodana devizna sredstva ugodne 
kredite v višini 1 0 0 - 3 0 0 % 
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,VTISI, KI JIH SE UREJAM. SO ENKRATNI' 
Vtisi, ki jih 5e urejam, so enkra tn i , " je dejal 

, jggat Zveze komunistov iz ptujske občine 
Feliks Bagar, ki se je prejšnji ponedeljek vrnil z 
,2 kongresa ZKJ v Beogradu. , ,To je 
.^ivetje, ki ga uvrščam v svojem življenju med 

jlepše in najpMimembnejše. Pomeni mi 
najvišje priznanje, ki mi ga je v mojem 34-
]etnem partijskem delu izrekla občinska 
organizacija, oziroma člani Zveze komunistov 
celotne ptujske občine. 

Xega priznanja se zavedam, doživljal sem ga 
jja številnih predkongresnih razpravah med 
našim' ljudmi, na kongresu med delegati in živel 
bom z njim v prihodnje, ker se v polni meri 
zavedam tudi velike odgovornosti za uresničitev 
odločitev, ki smo jih na kongresu soglasno 
sprejeli in za katere sem glasoval tudi jaz v 
inienu vseh članov Zveze komunistov naše 
občine. 

Biti delegat na kongresu jugoslovanskih 
Icomunistov ne pomeni le najvišjega priznanja 
in časti, temveč v prvi vrsti veliko odgovornost 

vse tisto kar smo sprejeli. Naloga delegata ni 
samo v tem, da na kongresu sodeluje in glasuje, 
njegova še večja n a l o p je, da se za uresničitev 
sprejetih odločitev bojuje tudi v praksi. Takšna 
je moja opredelitev o delegatski funkc i j i . " 

Tovariš Bagar — kaj bi lahko rekli o nalogah 
in delu, ki nas čaka po kongresu, ne samo 
komuniste, slehernega delovnega človeka in 
občana? 

„Delo, ki nas čaka je zelo obsežno in 
odgovorno. Od vseh komunistov zahteva zelo 
poglobljeno, študijsko in akcijsko delo. Ob tem 
ne mislim le na to, da kongresne dokumente 

temeljito preštudiramo, ampak, da jih v praksi 
tudi dosledno izvajamo. Zaradi tega b o m o 
morah dosledno analizirati tudi lastne razmere v 
sleherni temeljni in drugi organizaciji 
združenega dela, v delovni skupnosti, krajevni 
skupnosti, samoupravni interesni skupnosti in 
družbenopolitični skupnosti. Dopolniti in 
uskladiti moramo naše akcijske programe, 
določiti nosilce izvajanja nalog, roke za izvedbo 
in odgovornost. 

Na kongresu smo sklenili, da od začrtane poti 
odstopanja ni. Obstoječe razmere mora mo 
spreminjati in razreševati konkretne probleme, 
zlasti pa tu izpostavljam naloge pri 
uresničevanju politike dolgoročne ekonomske 
stabilizacije. 

Iz naše zakoreninjene miselnosti moramo 
izkoreniti prepričanje — saj bo tako ostalo vse 
po starem. Kdo to misli je v resni zmoti ali pa 
omahljivec, kajt i čas je, razmere in svet — tak, 
da zahteva od slehernega izmed nas, da delamo 
več, boljše in s čutom največje odgovornosti za 
razvoj in napredek naše samoupravne 
socialistične skupnosti. 

Napotki za naše delo v prihodnje so jasno 
opredeljeni v kongresnih dokumentih — 
resolucijah 12. kongresa Zveze komunistov 
Jugoslavije: — Vloga in naloge ZKJ v borbi za 
razvoj socialističnega samoupravl janja ter za 
materialni in družbeni napredek Jugoslavije. — 
ZKJ v borbi za mir, enakopravno mednarodno 
sodelovanje in socializem v svetu. — Politična 
izhodišča za akcijo ZKJ v razvoju 
socialističnega samoupravl janja , bratstva in 
enotnosti ter sožitja na Kosovu. 

Poleg teh dokumentov smo na kongresu 
sprejeli tudi poročila o delu vseh šestih 
kongresnih komisij, spremembe in dopolnitve 
ZKJ ter resolucijo v zvezi z izraelskim napadom 
na L ibanon ." 

Kakšen je vaš vtis o pripravljenosti delegatov 
za kongres? 

,,Delegati smo na kongres prišli pripravljeni, 
kar pot r ju je podatek, da se nas je za razpravo 
prijavilo 671. Prišli smo dobro oboroženi s 
konkretnimi stališči, predlogi in mnenji naših 
delovnih ljudi ter občani in z ocenami dejanskih 
razmer na terenu. 

Razprava je bila konkretna, živa in odkrita, 
name pa so zlasti naredile globok vtis razprave 
delavcev iz neposredne proizvodnje in kmetov, 
ki so na najbol j preprost način izpovedali težnje 
delovnih ljudi ter občanov. 

Novoizvoljeni CK ZKJ in njegovo pred-
sedstvo bosta morala vse izrečene misli, 
predloge in stališča delegatov skrbno preučiti in 
iz njih črpati napotke za delo. 

Skozi vse razprave je bila rdeča nit težnja po 
enotnosti in bratstvu med našimi narodi in 
narodnostmi, doslednost in odločnost, da 
nadal jujemo naše delo po Titovi poti 
samoupravnega socializma in politike 
neuvrščenosti. Zahteva po razrešitvi vseh 
gospodarskih težav in še močnejša zahteva po 
odgovornosti v vseh sredinah in na vseh ravneh. 
Do polnega izraza je prišla enotnost 
jugoslovanskih komunistov in v tem je naša 
moč in jamstvo za našo bodočnos t , " je svoja 
pokongresna razmišljanja sklenil delegat iz 
ptujske občine Feliks Bagar. mS 

MLADINSKA POLETNA POLITIČNA ŠOLA 

JAVNA RAZPRAVA O KONGRESNIH 
DOKUMENTIH KMALU KONČANA 

V začetku juli ja je v Mariboru 
potekala vsakoletna , ,Mladinska 
poletna politična šola" , ki je bila 
letos skrajšana (namesto enoteden-
skega izobraževanja, smo poskušali 
vse teme obdelati v treh dneh). 
Letošnji M P P S je bil v celoti posve-
čen pripravam na 11. kongres slo-
venske mladine. 

V n!es'^u juliju bo končana prva 
javna razprava o osnutkih kongres-
nih dokumentov. Na M P P S smo 
^•iiše zadnje pripombe na osnutek 
dokumentov. Na kongresni razpra-
vi je bila organizirana tudi odprta 
razprava z gosti o nekaterih vpra-
šanjih, ki jih v kongresnem gradivu 
zaradi objektivnih razlogov nismo 
mogli obdelati (delo je "potekalo v 
sedmih skupinah). 

Mladinske delovne akcije. Vod ja 
skupine je bil Viktor Lovec, preda-
vanja pa se je udeležilo 52 sluša-
teljev. Prostovoljno delo je 
pomemben dejavnik vzgoje 
mladih, na katerem mladi s kon-
kretno akcijo v okviru dejavnosti 
ZSMS prispevajo največji delež k 
razvoju manj razvitih območij Slo-
venije in Jugoslavije. Za napre j je 
potrebno postaviti jasen koncept 
organiziranja, zlasti pa vsebino 
mladinskih delovnih akcij, so 
poudarili razpravljalci. Po t rebno 
bo več angažiranosti OK ZSMS, 
0 0 ZSMS in centrov za MDA, da z 
ustrezno informiranost jo in bolj-
šim kadrovanjem spodbudijo in za-
interesirajo mlade za MDA. 

Razpravljalci so bili mnenja , da 
so MDA dobra osnova za nada l jn je 
delo mladih na tem področju . 
''Akcija pa naj se odvija v tej smeri, 

na akcije vkl jučujemo večje šte-
vilo specializiranih brigad, seveda, 
ce bodo zato dane finančne in 
"materialne možnosti. Prav tako je 
Potrebno še naprej izpopolnjevati 
standard MDA v Sloveniji, ker je 
tudi to edem od mnogih elementov, 
ki vpliva na zainteresiranost mladih 
^ MDA. Ne smemo dovoljevati, 

prihaja na akcijah do raznih de-
•ormacij (predvsem na ZMDA), ki 
"^iČujejo mladinsko prostovoljno 
Jelo in odbi ja jo mlade. Se bol j kot 
''O sedaj si bomo morali prizadevati 
^ pravilno vrednotenje mladinske-
ga prostovoljnega dela in odnos 
^seh subjektivnih sil do M P D v naši 
družbi. 

Splošna ljudska obramba in 
«^užbena samozaščita. Vodja te 
"•̂ uprne je bil Andrej Brvar, preda-
janja pa se je udeležilo 57 sluSate-

Zavedamo se, da bomo mladi 

tisti, ki bomo nosili vso težo v pri-
meru obrambne vojne. Zato je po-
trebna boljša usposobljenost. 
Vsako leto je v naši republiki spre-
jeto prek 2500 prostovoljcev v 
enote T O od tega 35—-40 % žensk. 
Akcijo evidentiranja v enote terito-
rialne obrambe v o i t a OK ZSMS in 
občinski štab TO. Kljub vidnim 
uspehom pa se ubada jo s problemi, 
saj pr imanjkuje sredstev za uspo-
sabljanje in oprebljenja teritorijal-
cev. 

ZSMS more vložiti precej napo-
rov za zagotovitev trdne organiza-
cijske strukture in usposobljenosti 
kadrov za vodenje prostovoljcev, 
ki jih vključimo v aktive ZSMS in 
enotal\ TO. 

Posebno pozornost posvečamo 
tudi usposabljanju nešolske mla-
dine, ki praviloma ni vključena v 
ZSM, je pa v zelo težkem družbe-
noekonomskem položaju, pona-
vadi zaposlena kot nekvalificirani 
delavci. Usposabljanje pa lahko 
poteka tudi na druge načine, kot so 
obrambni dnevi, v obrambnih 
krožkih po šolah in samim pred-
metom v šolah. Če strnemo ugoto-
vitve okrog usposabljanja mladih 
moramo reči, da je v teh oblikah 
premalo žensk, da prihaja do pod-
vajanja vsebine oblik usposablja-
nja, da te oblike med seboj niso 
povezane, predvsem pa ni čutiti 
nikakršnega nagrajevanja usposab-
l janja. Zelo zaskrbljujoče je dej-
stvo, da ne zasledujemo delavske in 
kmečke mladine pri delovanju v 
SLO in DS. 

Družbene organizacije, društva 
in prosti čas. Vodja te skupine je 
bila Meta Volk, predavanja pa se 
je udeležilo 67 udeležencev. 

Temeljna dilema, ki je bila 
izpostavljena v razpravi je, kako 
doseči enotnost delovanja vseh 
mladih. Ugotovljeno je bilo, da do 
sedaj ni bilo dovolj skupnega delo-
vanja v razreševanju in izpolnjeva-
nju problemov in interesov mla-
dih, ki delujejo na različnih intere-
snih področjih. Osnovna organiza-
cija ZSMS v posameznih sredinah 
namreč ni uspela doseči željenega 
skupnega delovanja z družbenimi 
organizacijami in društvi, ki 
vključujejo največji del članov 
ZSMS, ki pa se ne počutijo „mla-
dinci" . Da bi lahko to presegli, je 
bilo ugotovljeno in predlagano: 

— večji povdarek mentorstva in 
usposabljanje zanj , 

— popularizacija vloge DO-D in 

v konkretnih akcijah izvajati in 
vključevati tam, kjer je to smotr-
no, 

— probleme je potrebno rešiti 
po obstoječih poteh samoupravne-
ga sporazumevanja, ne pa da je 
potem potrebna nekakšna 
„polit ična intervencija ," 

— opredeliti je potrebno mesto 
in vlogo DO-D, posebej je to 
pomembno ob stabilizacijskih 
prizadevanjih za zmanjšanje skup-
ne in splošne p o r a t e , 

— poseben problem so finančna 
sredstva, oziroma njihova razpore-
ditev, saj ugotavljamo, da za samo 
dejavnost ostane na jmanj sredstev. 

Kulturna politika ZSMS. Vodja 
skupine je bila Zeljka Nardin, 
predavanja pa se je udeležilo 47 
slušateljev. Udeleženci so obravna-
vali vprašanja kulture in položaj 
mladih kulturnih ustvarjalcev, smo 
kritično in samokritično spregovo-
rili o težavah pri uveljavljanju 
mladih kulturnikov in še posebej 
množične kulture mladih. Vsi smo 
si bili idini, da moramo mladi 
vztrajati pri svoji in po svoje 
začrtani kulturni ustvarjalnosti. 
Problem je tddi položaj mladih 
samostojnih umetnikov, ki v seda-
nji krizni ekonomski situaciji težko 
pridejo do dela, in težko na jde jo 
prostor pod soncem slovenske kul-
ture. 

Informiranje v ZSMS. Vodja 
skupine je bil Vili Pšeničny, kjer je 
bilo 50 udeležencev. Najpre j smo 
govorili o informacijskih in mno-
žičnih komunikacijskih procesih v 
naši družbi ter nalogah ZSMS pri 

l iadal jn jem podružbl janju in-
formacije kot družbene lastnine v 
zadnjem poglavju dokumentov pa 
skušamo opredeliti informiranja in 
publicistične dejavnosti v ZSMS. 
Tako je potekala tudi razprava v 
komisiji, ocenjeno je bilo, da je 
nov tekst o samoupravnem sistemu 
informiranja in protislovjih, ki na-
s topajo znot ra j razvoja informa-
cijskih in množičnih komunika-
cijskih procesov, zelo dobra izho-
dišča za dolgoročno akcijo ZSMS 
v uveljavljanju svobodne menjave 
dela na tem področju, ki je pose-
bnega družbenega pomena. 

Samoupravni položaj učencev in 
dijakov. Vodja skupine je bil 
Bogdan Cepič, predavanja pa se je 
udeležilo prek 70 slušateljev. Med 
razpravo v tej skupini se je posebej 
izkazalo, da so lepo zveneči podat-

ki o številu mladih v šolah, ki 
sodelujejo v najrazličnejših obli-
kah interesnih dejavnosti, žal 
prepogosto neresnični. Za primer 
je eden od razpravljalcev navedel 
podatke, češ, da na šolah vsi učen-
ci stoodstotno delujejo kot člani 
šolskih športnih društev, pri 
podrobnejšem pregledu dejanskega 
položaja pa ugotavljamo, da je v 
njih dejansko malo mladih, veči-
noma so le formalni člani. Enak 
položaj je v vseh drugih krožkih in 
sekcijah. Za delovanje in uspeš-
nost dela je zelo pomembno tudi 
mentorstvo na šolahi* ga prevza-
mejo tisti učitelji, ki ne dosegajo 
obveznega tedenskega števila šol-
skih ur. Mentor je bi bilo potrebno 
iskati izven šole, kar je lepo zapi-
sano tudi v resoluciji. Vsaka šola 
ima sedež v eni od KS, kjer deluje 
tudi osnovna organizacija ZSMS. 
V tej pa je tudi dovolj mladincev, 
ki bi lahko pomagali mlajšim čla-
nom, zlasti v zadnjih razredih 
osnovnih šol ali v prvih letnikih 
srednjih šol, ki so pravega mentor-
skega dela najbol j potrebni. 

Kritična je bila tudi ocena o 
predmetu STM (samoupravni 
temelji marksizma) v srednjih, 
višjih in visokih šolah. Vzroki za 
slabe rezultate so dejstvi , da ima-
mo premalo usposobljenih profe-
sorjev, ki bi podajali omenjeni 
predmet, prav tako pa se kaže 
pomanjkanje kvalitetne strokovne 
literature na tem področju. Pri 
štipendiranju se moramo dogo-
voriti in pregledati, ka j pomeni 
veliko zmanjšanje (8000 man j 
štipendij) za študij , posebej ka j še 
to pomeni in kako vpliva na so-
cialno strukturo šolajočih mladih 
ljudi. Govora je bilo tudi dijaških 
in študentskih domovih, kjer se 
kaže velik razkorak, ko os ta ja jo 
dijaški domovi nezasedeni, 
študentski pa ne morejo sprejeti 
vseh študentov, ki imajo pogoje za 
sprejem. V kongresnih dokumen-
tih je premalo povdarjeno znanst-
veno raziskovalno delo v vzgojno 
izobraževalnem procesu. 

Mednarodni odnosi. Vodja 
skupine je bila Danica Smrdu, 
predavanja pa se je udeležilo 50 
slušateljev. Obdelali so celo bese-
dilo in ga popravljali, kjer so imeli 
slušatelji pripombe. Prizadevati si 
je potrebno, da bi v šolah namenili 
več prostora mednarodnim odno-
som. 

Kljub napornim dnevom, ki smo 
jih preživeli v Mariboru, smo bili s 
predavanji zelo zadovoljni. Sluša-
telji MPPS SO z veseljem 
prisluhnili tudi plenarnim zaseda-
njem. Andrej Marine je predaval o 
protislovjih dosežene stopnje 
družbeno-ekonomskega razvoja v 
Sloveniji in Jugoslaviji, Franc 
Šetinc o ZSMS kot najširši fronti 
mladih in njeni dejavnosti v 
SZDL, Milan Kučan pa je sprego-
voril o političnem sistemu soci-
alističnega samoupravl janja v 
pogojih stabilizacije. 

Jana Hvaleč 

BRIGADIRJI SE VRNEJO V SOBOTO 
^ Na Zvezno mlad insko de lovno akcijo Ibar-
j^ t -^PanacSAP Kosovo sodelu je tudi 41 br igadir jev 
le "i K. veder T o m a ž iz Ptuja , ki .sejim izteka četrti 

"^n bivanja in dela v tem delu Jugoslavije . 
J v tem tednu b o d o opravil i še dva udarn iška 

Jutri b o d o imeli zredni udarniški dan 1. de-

kade. v petek pa ima jo redni udarniški dan . Bri-
gadirj i de l a jo vsak dan eno uro več. d a se b o d o z 
akcije vrnili dan prej . 

V Ptuj b o d o prispeli v s t ik i to . 10.juli ja med 8. in 
12. uro na Trg mladinskih delovnih br igad. 

J. Hvaleč 

MDB »DUŠAN KVEDER - T0MA2" PTUJ 

Pismo naših 
brigadirjev s Kosova 

V življenje in delo Zvezne MDA Ibar-Lepenac 82 v Socialistični 
avtonomno pokrajini Kosovo smo se vživeli. V samem naselju so nas 
prisrčno sprejeli domačini. Delo na interesnih dejavnostih in deloviSču je 
hitro zaživelo. Med nami vlada brigadirsko tovarištvo in volja slehernega 
izmed nas, da doprinese svoj delček k u t r jevanju bratstva in enotnosti ter 
razvoju manj razvite pokraj ine Kosovo. Krog prijateljev se iz dneva v 
dan širi, drenažni kanali se dal jšajo. 

V počastitev 12. kongresa ZK Jugoslavije smo v soboto izvedli izredni 
udarni dan, s 185 % delovne norme nam ni bil nihče kos. Delegati brigad 
pa so položili venec v hiši cvetja v Beogradu. S tem smo izpričali, da 
bomo mladi nadaljevali pot samoupravnega socializma pod vodstvom ZK 
Jugoslavije. 

Do konca akcije se bo vsakdo izmed nas trudil, da napravi čimveč. 
Zagotavljamo, da bomo brigadirji MDB , ,Dušan Kveder-Tomaž" P tu j 
častno in dostojno izvrševali zadane naloge. 

BRIGADIRJI M D B DUSAN 
KVEDER-TOMAZ PTUJ 

Komandant : Marica Lenart 

Letno 150 milijonov 
dinarjev za izobraževanje 

v tovarni glitiice in aluminija Boris Kidrič v Kidričevem je izobraževalna deja-
vnost široko razvejana in dolgoročno zastavljena, v skladu z razvojnimi programi 
in potrebami kadrovske politike. Začela pa se je pred kakimi tridesetimi leti, ko je 
bilo že potrebno začetno usposobiti prve delavec za neposredno proizvodnjo. V 
Kidričevem je bila tudi prva poklicna Sola, ki pomeni nekak začetek dela sedanjega 
izobraževalnega centra, ta ima danes za seboj že več kot 20 let dela. V tem času se je 
prilagajal potrebam po izobraževanju in pridobivanju kadrov, ob tem pa tudi vsem 
zakonskim spremembam na tem področju. 

Za tako veliko delovno organizacijo kot je TGA Boris Kidrič v Kidričevem je 
tak izobraževalni center tudi nujno potreben. Predvsem iz razloga, ker so specifične 
tudi potrebe po kadrih in jih doslej prek drugih izobraževalnih ustanov ni bilo 
mogoče usposabljati za delo v neposredni proizvodnji. Tu gre za celo vrsto poklicev 
kot so — elektrolizer, gliniCar, livar, voznik viličarja, žerjavovodja in podobno. Vse 
to je bilo moč uresničiti z lastnimi kadri in prostori. 

Izobraževanje v TGA je organizirano podobno kot redno izobraževanje, le da 
se razlikuje po obsegu in vsebini. Da pa je delo Se kvalitetnejše sodelujejo z mnogimi 
izobraževalnimi organizacijami in izmenjujejo učiteljski kader, zlasti v zadnjem ča-
su, ko delavci TGA učijo tudi v CSUI predvsem strokovne predmete in tako prena-
šajo specifično znanje na učencc, da se lahko pozneje lažje vključujejo v praktično 
delo. P o drugi strani pa prihajajo iz šol učitelji poučevat v tečaje, ki j ih organizirajo 
v tovarni tako, da so vedno prisotni pedagc^ki smotri in ustrezne metode dela. 

V okviru tovarniškega i izobraževalnega centra se letno usposobi okrog 200 
delavcev v tečajih, ki trajajo od 100 do 1200 pedagoških ur, pridobijo pa si nižjo, 
srednjo ali visoko kvalifikacijo. V prihodnje pa bo potrebno tudi te nazive spretne-, 
niti in se tako prilagajati novemu programu usmerjenega izobraževanja, s katerim 
zelo uspešno sodelujejo na vseh področjih. Samo letos je opravljalo svojo proizvo-
dno praks o v tem kolektivu kar šest oddelkov učencev. 

Poleg internega izobraževanja skrbijo v TGA Se za vse druge oblike. Delavcem 
nudijo pomoč v obliki štipendij in študijskih dopustov, imajo pa še 180 štipendistov 
— od šol s skrajšanim programom do fakultet. 

Pri tem je zelo pomembno tudi področje zaposlovanja. Doslej teh težav ni bilo, 
čeprav prihodnost ne kaže preveč dobro. Prizadevali pa si bodo, da vsi opravijo svoj 
pripravniški staž in da jim vsaj omogočijo prvo fazo v zaposlovanju, čeprav jim 
rednega dela ne bodo mogli zagotoviti. 

V tovarni glinice in aluminija Boris Kidrič v Kkiričevem namenjajo letno okrog 
milijardo in pol starih dinarjev za vse oblike izobraževanja v katere sodijo — redni 
študij, študij ob delu, strokovno in interno izobraževanje, funkcionalno in družbe-
nopolitično izobraževanje ter počitniška praksa. Največ — 765 milijonov starih 
dinarjev uporabijo za redni študij. ^ 

Ob krajevnem prazniku 
nova cisterna 

v tednu od 27. junija do 4. julija so potekale v krajevni skupnosti Leskovec šte-
vilne prireditve v počastitev 5. krajevnega praznika. Zaključek vseh prireditev je bil 
v nedeljo z dopoldansko slavnostno sejo in popoldansko gasilsko prireditvijo. Gasil-
ci iz Leskovca se bodo 5. krajevnega praznika še dolgo spominjali, daj so predali 
namenu'novo gasilsko cisterno, ki jim bo v veliko pomoč pri njihovem protipožar-
nem delovanju, vozila pa so veseli tudi številni prebivalci Haloz, ki so odvisni od 
dovoza pitne vode. Novo vozilo je veljalo okoli 1,3 milijona dinarjev, sredstva pa 
sta poleg krajanov in gasilcev prispevali Se občinska gasilska zveza Ptuj in krajevna 
skupnost Leskovec. JB 

Pridobitev gasilcev ii Lcsl(ovca 

ZMDA SLOVENSKE GORICE 82 

NA DELU DRUGA 
IZMENA BRIGADIRJEV 

v nedeljo. 4. jul i ja so v br igadirsko naselje v Dornav i prispeli 
brigadirj i d r a g e izmene letošnje akcijc Slovenske gorice. Tokra t bo na 
delu 5 brigad m sicer VH)B Ivo Lola-Ribar iz Srcmske Mitrovice. M D B 
Matija ( j u b c c i/ T rebn jega . M D B M a r k o Tomič iz Varvar ina . M D B 3. 

juIi j i/ Hras tnika ter special izirana br igada rdečega križa Slovenije , dr . 
Maks Pohar ja . V ponedel jek . 5. jul i ja so bili br igadir j i prve i zmene že 
prvič na trasi. V glavnem nada l ju j e jo de lo svojih p redhodn ikov , m e d t e m 
ko br igada RdcCvga križa opravl ja svojo de javnos t na o b m o č j u Trnovske 
vasi m Juršinc — \ ptujski občini , ter pri Benediktu in Porčiču v lenarški 
t>bOini. — O M 
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11. KONGRES ZSMS 
SE HITRO BLIŽA 

'V okviru pnprav na 11. kongres Zveze socialistične mladine Slovenije 
je bil prejšnji teden posvet sekretarjev občinskih konferenc ZSMS. Na 
posvetu so obravnavali in ocenili potek kadrovskih priprav na 11. kongres 
ZSMS, ki bo oktobra v Novem mestu, s poudarkom na oceni poteka evi-
dentiranja za organe republiške konference ZSMS in ZSMJ. Poleg ka-
drovskih priprav na 11. kongres ZSMS so na posvetu obravnavali tudi 
druge aktualne naloge kot poročilo o akciji usposabljanja študentk pro-
stovoljk, priprave mladinskih delovnih brigad na odhod na mladinske de-
lovne akcije in podobno. 

11. kongres ZSMS bi na j bil od 22. do 23. oktobra v Novem mestu. Se 
pred kongresom pa so se udeleženci kongresa sestali na vsakoletni ,,Mla-
dinski poletni politični šol i" , ki je bila tokrat na Pedagoški akademiji v 
Mariboru. Udeleženci so temeljito preučili osnutek predloga kongresnih 
dokumentov. 

Ponovno se je pojavilo tudi vprašanje, zakaj prihaja revija Mladina v 
osnovne organizacije ZSMS. Dve tretjini O O ZSMS namreč ne plačuje 
naročnine in tako bodo delavci Mladine morali iti v akcijo kako kriti 
stroške, ki nastanejo pri izdajanju. Ob tej priložnosti bi opozorila vse 
OOZSMS, da čimprej poravnajo naročnino. Kot tolikokrat, moram ome-
niti tudi sedaj, da je še vedno potrebno preučevati priloge, ki izhaja jo v 
Mladini kot Prizma, AŽ informacije. Mlada pota . . . 

Na posvetu je bilo povedanih veliko problemov s katerimi se ubada jo 
OK ZSMS, saj mladinski funkcionarj i v nekaterih OK ZSMS po preteku 
mandata ne dobijo zaposlitve v svoji prejšni delovni organizaciji in po-
dobno. 

J . Hvaleč 

Postopna regulacija 
Dravinje 

Pred približno dvema letoma so pričeli delavci T O Z D Vodnogospo-
darska enota Drava P t u j izvajati regulacijo Dravinje, reke, ki često po-
plavlja in povzroča ogromno škodo, onemogoča pa tudi obdelovanje veli-
ko kmetijskih površin. Regulacija je zato toliko bol j upravičena. Za leto-
šnje leto predvidena sredstva bodo zadoščala za ureditev Dravinje do 
mostu v Tržcu. Dela so ogromna, saj je poleg gradnje nasipov potrebno 
marsikje presekati ostre ovinke in skrajšati ter olajšati pot vodi, ki je prav 
zaradi teh naravnih ovir rada prestopala bregove. 

Ko bo reka v celoti regulirana in ko bo v zgornjem toku ograjen 
zadrževalnik, bodo prebivalci in zemljišča ob Dravinji varni pred tako 
imenovanimi petdesetletnimi vodami. 

Mnogokje je potrebno izkopati novo in zasipati staro strugo Dravinje 

NEŠKODUlVO ODSTRANJEVANJE POGINULIH ŽIVALI 

ZAŠČITA ZDRAVJA IN GOSPODARSKA 
KORIST 

Kako ravnati s poginulo domačo živaljo, je 
gotovo vprašanje, na katerega marsikdo Se ved-
no ne ve odgovora, oziroma najde rešitev v 
enostavni odločitvi, da bo tako žival zakopal 
kjerkoli ali se odloči za še bolj nedovoljeno de-
janje in vrže poginulo žival enostavno 
v bližnji potok ali reko. To področje je že 
nekaj let zakonsko urejeno, zakon zahteva 
neškodljivo odstranjevanje živalskih trupel in 
drugih tovrstnih odpadkov. Neškodljivo je lah-
ko le organizirano zbiranje poginulih živali in 
predelovanje v kafilerijah. 

V ptujski občini je v pripravi odlok o zagota-
vljanju sredstev za organizacijo službe, ki skrbi 
za neškodljivo odstranjevanje kadavrov. Doslej 
so se ta sredstva zagotavljala v proračunu obči-
ne, vemo pa, da bo sredstev iz tega vira v bodo-
če vse manj . Potrebno je torej pristopiti k 
drugemu načinu zbiranja sredstev, zakon celo 
predvideva, da lahko občinska skupščina odre-
di, da mora jo organizacije združenega dela in 
zasebniki plačevati odstranjevanje kadavrov. 
Jasno pa je, da bi tak način financiranja te 
službe še povečal število nepravilnega odstra-
njevanja poginulih živali. Z novim odlokom pa 
bo to vprašanje urejeno tako, da bo lastnik ži-
vali ob izdaji zdravstvenega spričevala za žival 
ali ob cepljenju psa, plačal določen prispevek. 

Seveda gre v tem primeru za minimalni znesek, 
odstranjevanje poginulih živali pa bo tako tudi 
v bodoče brezplačno. 

Neškodljivo odstranjevanje živalskih trupel je 
eden od obveznih splošnih preventivnih ukrepov 
za varstvo živali pred kužnimi boleznimi. 

Odstranjevanje trupel pa mora biti seveda tako, 
da zagotavlja varstvo voda, zemljišč in zraka. 
Za to so dolžni skrbeti vsi lastniki živali, orga-
nizacije združenega dela in vsi delovni l judje. 
Za organizacijo službe je dolžna poskrbeti obči-
na in sicer tako da poskrbi za ustrezno število 
zbirališč in za odvoz v kafilerije. V ta namen je 
bil že leta 1976 podpisan družbeni dogovor za 
območje podravske regije. Po tem dogovoru je 
nosilec službe veterinarska postaja Maribor, ki 
skrbi za reden odvoz trupel velikih živali z 
območja vseh občin, podpisnic družbenega 
dogovora. Ker je tudi živalstvo v ptujski občini 
že nekaj časa okuženo s steklino, primere te 
bolezni so našli tudi pri domačih živalih, je bilo 
potrebno organizirati v veterinarsko-higiensko 
službo. Naloga te službe je predvsem odvoz 
manjših poginulih živali, kontrola števila psov, 
ugotavljanje števila necepljenih psov, ubi janje 
psov, ki so bili v stiku z okuženimi živalmi, po-
leg tega pa opravlja razkuževanje prevoznih 

sredstev in okolja kjer je bila obolela žival ii, 
tako dalje. 

Namen službe je seveda predvsem prepreče-
vanje širjenja kužnih bolezni, s tem je posredno 
zaščiteno tudi zdravje ljudi, ne gre pa prezreti 
organiziranega odstranjevanja živalskih trupel 
tudi z vidika zagotavljanja visokovrednih belja-
kovinskih surovin za pridobivanje mesno kostne 
moke. 

Pomen organiziranega odstranjevanja žival-
skih trupel bo očitnejši, če povemo, da je bilo v 
minulem letu tako odstranjeno kar okoli 150 
ton, v prvih petih mesecih letos pa okoli 80 ton 
živalskih trupel in to samo v zasebnem sektorju 
medtem ko delovne organizacije same poskrbijo 
za reševanje tega problema. 

Velja povedati tudi, da zakon predvideva za 
kršilce predpisov o neškodljivem odstranjevanju 
fKJginulih živali precej stroge kazni: za 
posameznike od 500 do 10 tisoč dinarjev, za or-
ganizacije pa so kazni še večje. To niso male 
kazni in vsekakor se bolj izplača prijaviti pogin 
živali. Za odvoz velikih živali skrbi Veterinarski 
zavod Maribor — tel. številka 25-821, tudi na 
obdravskem zavodu v Ptuju je stalna dežurna 
služba, pokličete pa jih lahko na številko 771-
316. 

JB 

V BIOGRADU ŽE LETUJE 98 OTROK 
Pred začetkom letošnje sezone so 

za otroke iz ptujske in ormoške 
občine poskrbeli tudi brigadirji-ve-
terani, ki so se kar dvakrat odpra-
vili v Biograd na morje, da bi s 
prostovoljno delovno akcijo ure-
dili dom in okolje. Vseh trinajst v 

prvi in dvanajst v drugi skupini se 
je dela lotilo izredno požrtvovalno, 
takorekoč brez predaha za kar jim 
je skupnost otroškega varstva 
občine P tu j izredno hvaležna in 
jim bo na naslednji skupščini izro-
čila tudi posebno priznanje. 

V počitniškem domu v Biogradu 
na mor ju je bila že prva skupina 
— 100 otrok iz ormoške občine, ki 
so v prijetnem okolju preživeli de-
set dni šole v naravi. V četrtek zju-
traj pa je t ja prispela prva izmena 
malih letoviščarjev iz ptujske obči-

ne v kateri je 98 šolarjev in pred-
šolskih otrok. Kot poročajo so vsi 
zdravi in se dobro počutijo vsem 
svojim staršem in tovarišicam pa 
pošiljajo lepe pozdrave. 

mš 

Brez pridnih rok brigadirk-veterank tudi tokrat ni šlo. In še skupni posnetek za spomin na eno delovno akc^o Poto: F . Kovačec 

ZAKAJ TAKO? 
V o / n i k e m o t o r n i h vozi l 

( v e n d a r no s a m o n j e ) v / ac l -
n j e m č a s u p r e s e n e č a v a n d a l i -
/ e m . s k a t e r i m se p o s a m e z n i -
ki. a l i p a t u d i s k u p i n i c e , z n a -
š a j o n a d p r o m e t n i m i z n a k i in 
k a / i p o i i . Č e ž e n i s o o d l o m -
I jen i . a l i k a k t ) r k o l i d r u g a č e 
p o š k o d i n a n i p a so — s e v e d a 
— s s i lo t ) b r n j e n i v n a s p r o t n o 

s m e r . K a j p o m e n i l ak p o l o -
m l j e n . ali c e l o o d s t r a n j e n 
p r o m e t n i / n a k (z las t i S T O P . 
ali d \ c ) j n i o v i n e k ) za \ o z n i k e . 
ki l o k a l n i h p r o m e t n i h p o s e b -
in>sii n e p o z n a j o , si l a h k o le 
p r e d s t a \ I j a m o . I \ ) . š k o d b a v o -
zi la j e še n a j m a n j k a r se l a h k o 
z g o d i , d a o r a n j e n i h , a l i c e l o 
m r t \ ih r a j e n e g o v o r i m o ! 

Tale kažipot pa ni postavljen nik-
jer drugje, kot točno pred osnovno 
šolo dr. 1 judevi ta Pivka — tako-
rekoč sredi mesta . O b pogledu 
nanj, je še nam zastal dih. Stori t i 
ka j takega sredi mesta . . . kakšna 
levjesrčnost , kakšna samozavest , 
kakšno f ra jers tvo . . . vse na ah in 
na ohl Vendar p<»gumneži, navzlic 
svojim de jan jem, le niso docela 
dosegli svojega cilja. Vtis, ki so ga 
naredili je polovičen, sa j pravza-
prav še ne vemo K O M I ) n a j v ce-
loti namenimo svoje globoko ob-
č u d o \ a n j e , v kom na j cenimo ta 
izjemni pogum, to iz jemno telesno 
moč. Kdo ste junaki močnih mi-
šic . . . a kur je pameti? No, odgo-
vora od vas sicer ni pričakovati , s a j 
se pravi junaki s svojimi dejanj i 
nikoli ne t rka jo po prsih. A ka j 
zavraga, ko j e že t ako na tem svetu, 
da t akšne stvari »vzamejo konec« 
vedno na nepravem mestu in v 
nepravih rokah. In tako bo tudi 
tokra t , boste videli! Names to ,da bi 
takile junaki postal i znanj , popu-
larni, predmet občudovanja širo-
kih ljudskih množic, rednci k«»n-
ča jo \ rokah miličnikov, l i pa, kol 
v».mi», nimajii prav nobenega ra-
zumevanj. ; / a t aka in podobna ju-
naš t -a . ^it•^!i nič. ft-hi nič, ti p«;-

' i n-r it irt-nutkcn / oubfa-

more te misliti — zničijo vse naj-
lepše predstave o filmskih super-
manih ter jih, o groza, enači jo z 
ostal im čisto navadnim svetom. In 
naposled, da bo mera polna, jih še 
obtoži jo neke vrste prestopništva 
ter jih ceU^postavijo prt d sodnika 
/ a prekrške, Cv ne še k a j huj^Cf^a. 
še ka; ^ ' l i j p ' i ' i ih 'va!neua. k a j fi> 
kega-, T̂ a ^ t^inašnjih č.isihi S a j 
praviirr . i-.i kriMc^i' 

i. C. 

In to j e znak, ki označu je konec nasel jenega k ra j a . V tem primeru gre za 
Mos t j e . Nesmiselna bi bila trditev, da ga je rec imo odlomil veter, ali celo 
kako težje tovorno vozilo. M o g o č e že, če bi poleg koles imelo še . . . krila! 
In ker ponavadi ces tna vozila pač n imajo kril, je to storila roka t is tega, ki 
najbrž samega prišteva med posebno vrsto srčnežev. Ka j pa si vendar 
mislite, odlomiti takle znak — ponoči, na neosvet l jenem samotnem 
kraju . . . to vendar ni ka r t ako! Za k a j t akega je pot rebno zbrati ves 
pogum, kar ga premore takle dvonožni za jec! 

r . . - • t ^ • • . - . . ^ i:- - : -- • • ^ - d^ 
. ' • ' - - , . i . • - . . .i M ' 

: ^ " " : - . . . -- • .. - • : - - . p . ; . • : 

Poglej te , recimo ta prometni znak, ki označuje dvojni ovinek. Postavljen 
je . . . pardon. postavljen je bil, med Mos t j ami in zače tkom Pac in ja . Vsi, 
ki poznamo to cesto, vemo, da je opozar ja l na N E V A R E N , os ter dvojni 
o\ inek, ki ga ni lahko speljati . Ravna ces ta pred njim pa — pr iznajmo — 
nekoliko zavaja, da čisto podzavestno pri t isneš malo več na plin. Tisti . . • 
»malo več«, je ravno dovolj, da že prvega ovinka ni moč zvoziti, ka j šele 
naslednjega! Zvita pločevina, zlomljena stekla, žaromet i , s m e r o k a z i . •• 
mogoče še kakšna majhna praska vendar cela glava, je slučaj, ki ga v tein 
primeru lahko imenujemo le . . . S R E Č A . Prometn i znak, ki bi voznika še 
pravočasno opozoril na nevarnost ( lahko tudi smrtno!) pa j e roka storilca 
zvrnila v »grab 'n«. Kako junaštvo! 



FEDNIK SESTAVKI IN KOMENTARJI 

POMEMBNEJŠI KRITERIJI PRI ZDRAV 
LJENJU SLADKORNIH BOLNIKOV 

Čedalje več nas je sladkornih bolnikov — tu-
pri nas, največ takih, ki smo ta , ,greh" pode-

jpvali- Sladkorna bolezen (Diabetes melitus) 
nada po svoji pogostosti in predvsem zaradi 

!^sledic, ki jih povzroča, med najpomembnejša 
bolenja. Bolezen je take narave, da zajema 

floveški rod od mladih nog pa tja do pozne 
starosti. Aktivno sodelovanje bolnika z 
pravnikom v nobeni drugi bolezni ni tako zelo 
nujno potrebno. Za pravilno in uspešno 
jf^elovanje pa je predvsem potrebno VSAJ 
S N O V N O ZNANJE IN POZNAVANJE 
JJAJPOMEMBNEJSIH KRITERIJEV, S kate-
rimi skušamo brzxlati sicer neozdravljivo bole-
-pn da zaviramo nastopanje usodnih kom-
plikacij. NAJVA2NEJSE JE URAV-
lioVESENJE PRESNOVNIH LASTNOSTI IN 
MJEGA NADZIRATI! To pa je mnogokrat 
(ežko doseči, ker brez razumnega in potrudnega 
sodelovanja ni uspešno izvedljivo. 

Pri zdravljenju sladkorne bolezni je naj-
pomembnejše zavirati NASTOPANJE AKU-
TNIH IN POZNIH KOMPLIKACIJ. Pose-
bno pozne komplikacije (n. pr. srčni infarkt, 
okvare očesnega ozadja, uničenje ledvičnih 
funkcij, okvare srčnega mišičja, bolezenske 
spremembe v možganih, obolenja živčevja, 
zamašitve žil, razjede na nogah, gnitja na nogah 
i. p.) so v direktnem odnosu z bolezenskim pre-

nasičenjem krvi s sladkorjem. Za dosego znosne 
koncentracije sladkorja v krvi ne zadoščajo 
zgolj ukrepi in navodila, temveč je nujno potre-
bno AKTIVNO SODELOVANJE BOLNIKA! 

Sladkorna bolezen je nevarno zahrbtna tudi 
zaradi tega, ker v pomembnem zgodnejšem 
obdobju svojega poteka ne opozarja bolnika z 
bolečinami, ki so sicer pri mnogih drugih obole-
njih občuten svarilen bič. OSVESCENJE IN 
IZSOLANJE SLADKORNEGA BOLNIKA je 
edina pot, da potek bolezni omilimo in bolniku 
življenje podaljšamo. Sladkornega bolnika je 
potrebno nenehno spodbujati, da pomaga sta-
nje svoje bolezni tudi sam stalno in redno nad-
zirati! Posebno pri ambulantnem zdravljenju je 
NADZIRANJE SLADKORJA V KRVI IN SE-
CU ODLOČILNEGA POMENA. 

Osnovno spoznanje je, da popolno kakor tu-
di delno pomanjkanje lastnega insulina (hor-
monsko snov, ki nastaja v zdravi trebušni sli-
navki) povzroči bolezensko kopičenje sladkorja 
v krvi. Dolgotrajnejše iztirjenje bilance slad-
korja v krvi pa vodi v že zgoraj naštete bolezni. 
Številne preiskave na ljudeh in živalih so 
nedvoumno pokazale, da nastajajo take spre-
membe mnogo pogosteje pri tistih diabetikih. 

ki nimajo zadovoljivo uravnovešene presnove. 
Bolnikovo stremljenje mora torej veljati 

preprečevanju bolezenskih nasičenj sladkorja v 
krvi, ki se naj giblje nekako med 70 do 130 
miligramskih odstotkov. 

Sladkorne bolnike delimo v glavnem na dve 
skupini. Prva so diabetiki, ki morajo prejemati 
nadomestilne injekcije tujevrstnega insulina, v 
drugi pa so tisti bolniki, katerim zadošča zgolj 
določena dieta, oziroma taki, ki uporabljajo 
zdravila, s katerimi spodbujajo ustvarjanje la-
stnega insulina v še funkcijsko zmožni pankrea-
sovi celici. 

Da bi zavrnil napačno mnenje mnogih bolni-
kov, da je z zdravljenjem z insulinom sladkorna 
bolezen dobro urejena in da se poslej lahko 
prepusti nekakšni brezbrižnosti, je treba pove-
dati, da so INSULINSKE INJEKCIJE LE 
NEKAKŠEN NEZADOSTEN NADOMESTEK 
za produkcijo naravnega insulina. 

Pri presnovno zdravem človeku izločajo spe-
cifične celice pankreasa po impulzu zaužite hra-
ne ob pravem trenutku in v adekvatno odmerje-
ni količini lastni insulin, ki po veliki trebušni žili 
dovodnici priteka prek jeter v fiziološki-naravni 
koncentraciji do oddaljenih mest v celice, ki 
insulin potrebujejo. Ta proces je pri 
podkožnem vbrizgavanju insubna obrnjen v 
obratno smer in je zato s tega vidika nenaraven. 

Nadaljevanje prihodnjič 

OBLJUBA DELA DOLG! 
Ptujska čistilna naprava Se zme-

raj ni ptujska, še manj pa čistilna. 
To je razmeroma lahko ugotoviti, 
po razgovorih s predstavniki inve-
stitorja, bodočega upravljalca 
naprave in SO Ptu j . 

Kljub temu, da je ,,čistilna", kot 
jo popularno imenujejo vsi tisti, 
katerih delo je z n jo tesno poveza-
no, veljala tudi ptujsko občino ve-
liko denarja, je to Se zmeraj nedo-
končana investicija. Ne poceni 
uvožene naprave in oprema miru-
jejo že več kot leto dni. Za kratek 
iSas je čistilna sicer bila v poizku-
•̂ tiem obratovanju, a se je kmalu 
auknilo. Dovolj zgodaj, bi dejali, 
a daleč prepozno za učinkovito 
ukrepanje in sanacijo nezaželjene-
ga stanja. Stroški pa rastejo iz 
dneva v dan. Na čistilni je že zapo-
slenih več ljudi, čeprav naprava 
miruje. Vse to je več kot dovolj za 
slabo razpoloženje Ptujčanov, Se 
posebej v trenutku, ko dvakrat 
obrnemo vsak dinar, preden ga v 
nekaj vložimo. 

Sicer pa so baje stvari veliko bolj 
zapletene in kot kaže, bo zadeva 
dobila epilog na sodišču. Kakor-

koli že, z našimi sogovorniki vam 
želimč ves* potek težav nekoliko 
osvetliti in vam prikazati "fsaj del 
dejanskega stanja čistilne naprave. 

Pa začnimo pri komiteju za 
urbanizem, gradbeništvo in komu-
nalne zadeve pri SO Ptuj , kjer 
nam je predsednik komiteja, Janez 
Belšak v zvezi s tem dejal: 

,,Res je, čistilna miruje že več 
kot leto dni, ker je bila v okvari. 
Po dogovorih bi sicer že zdavnaj 
morala biti usposobljena, vendar 
do danes to še ni storjeno. Razlogi 
so različni, od tehničnih do 
subjektivnih. 

Več kot 3-letna zamuda čistilne 
naprave povzroča v ptujski občini 
velike težave, predvsem zaradi te-
ga, ker se vsi zavedamo velike ma-
terialne škode, ki jo je utrpela. 

Kljub velikim sredstvom, ki jih je 
vložila, ni izgledov za pozitivne 
rezultate v bližnji prihodnosti. Ker 
smo sofmancer te čistilne naprave 
in stvari dobro poznamo, menimo, 
da je krivda za to predvsem na in-
vestitorju in njegovih izvajalcih, ki 
stvari niso vzeli dovolj resno." 

In kam sedaj potujejo vse odpla-
ke, ki bi morale skozi čistilno 
napravo? 

,,Vse odplake, ki potujejo po le-
vo in desno obrežnem drenažnem 
kanalu, nadaljujejo svojo pot mi-
mo čistilne v staro strugo Drave. 
Zato pričakujemo, da bo' v leto-
šnjem letu verjetno prišlo do j e č j i h 
problemov z onesnaževanjem. O 
tem smo že obvestili ustrezne repu-
bliške organe in pričakujemo, da 
bodo ukrepali. Ob tem minimal-
nem pretoku v stari strugi Drave, 
se bodo vse odplake prav gotovo 
vsedle. To bo ustvarilo določene 
ekološke probleme." 

Kako daleč pa ste z dogovori o 
dokončni sanaciji čistilne naprave? 

,,Vedeti je treba, da ni noben od 
sprejetih sanacijskih programov 
speljan do konca. Problemi pa se 
kopičijo iz dneva v dan in zlepa jih 
ne bo možno odpraviti ." 

Kolikšen je pravzaprav delež 
ptujske občine pri gradnji čistilne 
naprave? 

,,Občina Ptuj je prispevala 30 
odstotkov sredstev a J celotne in-
vesticijske vrednosti, tako, da nas 
je celoten sklop, vključno s kolek-
toiji i veljal okrog 30 milijonov. 

Glede na pogoje, ki jih je postavil 
vodnogospodarski inšpektor, pa se 
bodo ta sredstva še povečala. Či-
stilno napravo bo treba namreč še 
dograditi. Predvsem gre za izgra-
dnjo lagune za slučaj okvare, ka-
mor bi celotno vsebino čistilne 
naprave prečrpali. Ocenjujemo, da 
bo za to potrebno še okoli 12 mili-
jonov. Poleg tega pa je po sanacij-
skem programu potrebno dodatno 
zagotoviti še okrog 9 milijonov. 

To pomeni, da je za dokončanje 
tega objekta potrebno še okoli 21 
milijonov. Ptujska občina bi mo-
rala prispevati svojih 30 odstot-
kov, vendar teh sredstev občina ni-
ma na razpolago. Prav gotovo bo-
mo v velikih težavah, če se bo in-
vesticija še bolj zavlekla. Stroški se 
namreč povečujejo ne da bi imeli 
na to kakršnikoli vpliv." 

Komunalno podjetje Ptuj bo po 
prevzemu upravljalec čistilne na-
prave. Kljub zaposlemm dejansko 
še ni upravljalca čistilne. O tem je 
Jože Cvetko, vodja tehničnega 
sektorja, dejal: 

,,L>ejansko res Se ni upravljalca, 
kajti govorimo o investicijskem 
objektu, ki ga je investitor dolžan 
dokončati. Komunalno podjetje je 
vključeno le v toliko, da je zapo-
slilo delovno silo, kar je bilo pred-
videno po investicijskem progra-
mu, kot bodoča upravljalska eki-
pa. Ta bi se naj po predvidenem 
času usposobila za kasnejše vz-
drževanje objekta. Jasno je, da se 
je poskusno obratovanje močno 
zavleklo, lahko govorimo tudi o 
neuspešnem poizkusu. Zato bo 
prav gotovo treba poiskusno obra-
tovanje ponoviti. 

Stališče Komunalnega podjet ja , 
kot tudi vseh drugih onesnaževal-
cev v občini je, da je potrebno s 
ponovnim poizkusnim obratova-
njem dokazati predvideno tehno-

logijo naprave in dokazati tudi 
predvidene parametre čiščenja. To 
pa pomeni, da Komunalno podje-
tje objekta ne bo prevzelo v vz-
drževanje dokler ne bo vse to do-
kazano in ugotovljeno. 

Vsi vemo, da takšna naprava 
zahteva velike vzdrževalne stroške, 
zato bomo pri prevzemu dosledni 
in previdni. Sicer bi bili primorani 
vse pozneje odkrite napake odpra-
vljati na lastne stroške. Cas 
ponovnega p>oizkusnega obratova-
nja bo določil investitor, saj mora 
pred tem izpolniti še nekatere 
pogoje, predvsem pa zagotoviti 
dodatna sredstva." 

In kakšno je stališče investitorja 
čistilne naprave — Dravskih elek-
trarn Maribor, smo vprašali direk-
torja za investicije, Franca Jakla? 

,,Dravske elektrarne, so kot 
investitor elektrarne Formin bile 
zavezane tudi za izgradnjo čistilne 
naprave v Ptuju. Tega smo se tudi 
dovolj zgodaj lotili. Ker pa že od 
vsega začetka nismo imeli dovolj 
sposobnoh kadrov, smo celotno 
investicijo predali Inženiring bko-
ju iz Maribora. Naprava je bila 
zgrajena po projektni dokumenta-
ciji, ki so jo oni sami izdelali, 
zagonski poizkus pa je bil opra-
vljen že aprila 1979. Naprava je^v 
začetku dobro delovala, vendar je 
zaradi defektov na strojni opremi 
prišlo januarja 1981 do popolne 
ustavitve. 

Od ustavitve do danes smo 
opravili vrsto aktivnosti in ustrez-
ne dopolnitve. Trenutno teče 
postopek za spremembo vodnogo-
spodarskega soglasja k čistilni 
napravi. Gre za vključitev dodatne 
naprave — centrifuge, ki bi služila 
namesto odlagališča. Ta centrifuga 
je zgrajena, vendar čakamo na 
uradne dokumente za dovoljenje. 
Celoten postopek traja pri repu-
bliških organih več kot leto dni in 
vsak čas pričakujemo pozitiven 
odgovor. To dovoljenje je ključno, 
brez tega ne moremo naprave 
ponovno vključiti v poizkusno 
obratovanje." 

Verjetno je težko določiti datum 
ponovnega pričetka poizkusnega 
obratovanja, pa vendar, kdaj 
približno lahko to pričakujemo? 

,,Mi vstrajamo pri vseh izvajal-
cih in dobaviteljih, da bi vse ne-
pravilnosti čimpcej odpravili. 
Pričakujemo, da bodo FX)novno 
usposabitev opravili v najkrajšem 
času. Pričakujemo še odločbo od 
pristojnega republiškega komiteja 
za varstvcf okolja, ter komiteja za 
energetiko. Pogoj za obratovanje 
celotnega objekta HE Formin, ki 
nas je veljala 2,5 miljarde in do 
danes proizvedla že prek 2 milijar-
di dragocene električne energije, 
je tudi usposobitev čistibe napra-
ve. Zato vztrajamo in bomo vz-
trajali, da se te pomanjkljivosti 
odpravijo v čim krajšem času." 

Takšne so torej izjave naših 
sogovornikov. Ne ostane nam dru-
gega, kot, da spet upamo in verja-
memo v najbolje. Želimo seveda, 
da bi čistilna naprava čimprej 
postala zares čistilna in da bi za 
tem postala Se naša — ptujska. 

M. Ozmec 

Sezona predelave vrtnin 
V ptujski Petoviji so v ponedeljek že pričeli z vlaganjem kumaric. 

Pomembno je predvsem to, da bodo letos dobili precejšen delež surovine 
— torej kumaric — z območja ptujske občine. Kmetijska zadruga P tu j se 
Ĵ  pred tremi leti odločala za organiziranje vrtninarske proizvodnie in 
dosedanji uspehi so več kot razveseljivi. Tako so njihovi kooperanti letos 
posejali kumare že na okoli 15 hektarih. Na tej površini bodo pridelali od 
300 do 400 ton kumaric za vlaganje, to pa je v primerjavi z lanskim letom 

več kot 100 odstotno povečanje pridelave. Omenjena količina pomeni 
^ predelovalno industrijo Petovia 30 odstotkov potrebnih kumaric, ki jih 
"lorajo sicer kupovati na oddaljenih poljih sosednje Hrvatske in 
Vojvodine. 

Nedvomno imamo v našem kmetijstvu zaradi razdrobljenih kmetijskih 
površin, ki so kot nalašč za tovrstno proizvodnjo, pa tudi zaradi 
Vremenskih i»gojev možnosti pridelati kumaric še znatno več, morda bi 
•ahko v celoti zadovoljili potrel^ domače predelovalne industriie. 

Odkupne cene kumaric so zelo stimulativne. Za prvi razred (dolžina 3-
^ centimetrov) je cena 16 dinarjev za kilogram, za kumarice dolžina 6 do 
? centimetrov, ki sodijo v drugi razred je cena 12 dinarjev, za tret-
jerazredne kumarice dolžine 9 do 12 centimetrov pa je odkupna cena-^ 
dinarjev. Da bodo pridelovalci dosegli kar največ prvorazrednih kumaric 
Ĵ  potrebno vso pozornost posvetiti obiranju. To je potrebno opraviti 
Vsak dan, vsakih 8 dni je potrebno nasad kumaric škropiti in jih zaščititi 
proti plesni in drugim boleznim. Strokovnjaki priporočajo uporabo 
^ntracola BT z dodatkom bayletona. JB 

'*'«delava kumaric v tozd Petovia foto: I. kotar 

NAJSTAREJŠA GOS 
NA SLOVENSKEM? 

Kratek predah bi dejali. Predah med spravilom sena m vsako leto 
tc /ko čakano žctviji). Bo žetev uspela, je sedaj glavna skrb kmetovalcev, 
čeprav ne edina. Ni te /ko uganiti ka j mislijo, ko z negotovostjo zro v 
nevihtno oblake, ki se pode po ra/besnelem nebu. Morda pa le ne bo toče. 
Kajti Ic nekaj minut je potrebno in leden bič opravi svoje. 

Da hi lahko zvedel kaj več o pr ipravah na žetev, sem obiskal trdno 
kmetijo v Žab jaku . kjer uspešno gospodar i Nace Kekec. Čeprav ima 
veliko dela s e j e rad odzval razgovoru. 

Sedaj, tik pred žetvijo, kaj je tvoja največja skrb? 
»Ciotovo me najbolj skrbi žetev. Vsi vemo. da ie kombajnov premalo, 

čas žetve pa zelo kratek. Vsi bi želeli biti prvi. vendar to ni mogoče. Kl jub 
temu sem p rep r i čaa da ne bo večjih težav kot vsa leta nazaj. Sicer pa je 
naša kmeti ja usmerjena v mlečno proizvodnjo. Dnevno o d d a m o od 40 do 
50 litrov visoko kvalitetnega mleka kar tudi zagotavlja normalen doho-
dek. Vse ostalo pa pr idelujemo bolj za domače potrebe.« 

Povsod se gospodarj i pri tožujejo, da mladi bežijo s kmetij , j e pri vas 
drugače? 

»Res je. da delo na kmetiji še vedno ni dovol j cenjeno. Res pa je tudi, 
da se počasi obrača na bolje. Spoznavati smo začeli sicer malo pozno, da 
brez načrtnega kmetijstva ne bo šlo. Kol v industriji tako so tudi v 
kmetijstvu težave s preskrbo gnojil, škropiv, rezerv ni h d e lov in še kaj. Vse 
premalo ugotavljamo, kdo je za vse to kriv. Kajt i ko bi kombajn i moral i 
zarohneti ugotovimo, d a j i m manjka to inše to . . .! Pri nas j e za naslednika 
že poskrbljeno. Sinje že dolgo velika pomoč pri delu. Trdno s e j e odločil, 
da bo tudi z znanjem ter uvedbo še novejše tehnologije pogodbeno 
sodelovanje še razširil. Končal j e ž e 11. letnik kmeti jske šole v Mariboru. 
Sedaj je v Vranju v zvezni brigadi, kar samo še pot r ju je njegovo delavnost 
in zagnanost. Prepričan sem, 'da bodo začeli prevzemati kmeti je mladi 
gospodarji .« 

Slišal sem, da imate pri vas najstarejšo gos daleč naokoli? 
»Res je. naša Agata, tako soj i otroci dali ime , j e pri nas že 17 let. K o j e 

prišla k hiši. je štela že polni dve leti. Takrat je bil običaj , da so l judje na 
ohcet nanosili skupa j živali, od moke in s ladkorja , do kokoši, puranov in 
gosi. Med takimi je bila tudi naša Agata. Ne vem kaj j o j e takrat rešilo, 
da ni končala v loncu oziroma na mizi, sedaj zagotovo ne bo. Vsem nam 
je prirasla k srcu in nas prav pogreša, če smo ves dan zdoma. Kl jub 19 
letom je Agata še zelo vitalna, saj nas vsako pomlad razveseli s 15-20 
obilnimi jajci.« 

Pri Kekčcvihsose dosti let vrtela mlinska kolesa. Sedaj pa je minilo že 
več kot 10 let odkar so za vedno onemela. V potoku je še vedno dovolj 
vode za prijetno poletno kopel Agati in njeni pernati druščini, k i j e na 
Kekčevem dvorišču ni malo. Domači .so prepričani, da bo njihova Agata 
še vsaj enkrat toliko let prešerno gagala na njihovem dvorišču. Tudi j az 
upam. da bo. Besedilo in posnetki: Maks Menoni 

Nace Kekec pred svojo domačijo. »Agata« že 17 let ga-ga po dvo-
rišču. 

Umirajo stare domačije 
Se pred leti je bilo tako živo okrog teh hiš, s slamo krite, nizke z 

malimi okni. Lepe so bile. In v njih je bilo lepo. 
Toda zob časa j ih je načel. Starejši so umrli, mlajši odšli. Ostale so 

same. Nihče jih ni vzdrževal. Zob časa jih je načel. Pričele so propadati. 
Strehe, s slamo krite, so se pogrezale okrog njih je pričela rasti trava, 
grmovje, robidje; skratka ostale so zapuščine in osamljene. 

Skoda. Se majhen sem bil in dobro se spomnim kako sem večkrat bil 
pri sosedu. Spomin mi je še vedno v tisti ,,črni kuhinj i" in sobi, k i j e bila 
obenem dnevni in nočni bivalni prostor. Kako prijetno je bilo v teh hišah. 
Toplo in veselo. Toliko lepih in zanimivih pripovedi sem slišal. In to se 

mi je globoko vtisnilo v spomin. Leta so minevala. Cas je napravil svoje. 
Hiše so se porušile. Ostale so razvaline in z njimi le bežni spomini na 
preteklost in pristno toplino kmečkega doma. 

Hudo mi je ob pogledu na vse to, na razvaline in zapuščene stare 
domačije, ki samevajo v pozabi, v trnju, a le poredko zagledaš kakšen 
pisan cvet, ki te spet spomni na preteklost. 

Skoda jih je. Čeprav so bile majhne, tesne, se je v njih rodilo mnogo 
otrok, toda vsi so jih potem tako zanemarili. Branko Zadravec 

LETOVANJE V CRIKVE-
NICI BO PRIJETNEJE 
Veliko let minilo, preden so se v TGA Kidričevo odločili, da 

počitniškega doma v Crikvenici ne bodo prodali, ampak obnovili. Odbor 
za gospodarjenje je določil komisijo, ki je priskrbela vso potrebno 
dokumentacijo za gradnjo in tako so v letu dni naredili več kot prej v 
petnajstih. Da pa ne bi vseh del plačevali, je sindikat organiziral delovno 
akcijo, ki se je je udeležilo precej delavcjv. 

V petek, 17. junija je odpotovalo v Crikvenico 41 delavcev, vrnili so se 
v nedeljo zvečer. Uredili so okolico doma, montirali nekaj dodatne opreme 
v kuhinji, elektrikarji pa so preizkusili delovanje zaščite pred visoko 
napetostjo. 

Vsekakor je najbolj razveseljivo to, da tistim, ki bodo letovali v 
prenovljenem domu, ne bo potrebno na kosila in večerje v sosedni hotel 
ali celo v mesto, saj bodo za vse to poskrbeli ze v uoniu samem. Strežno 
osebje s kuharjem in ekonomom že skrbi za dvajset delavcev, ki te dni 
letujejo na morju. 

V glavni sezoni bo dom popolnoma zaseden. V vsaki izmeni bo 
letovalo približno 80 delavcev, saj imajo najeta tudi privatna ležišča. 
Prvega septembra se bodo dopustnikom pridružili Se krvodajalci TGA, 
tako da se bodo v petnajstih dneh zvrstile k-r Štiri skupine in tam ostale 
po tri dr.i. 

Vemo, da ima Crikvenica z OkoIicc idealne pcd.".£bjc, ki dobro dene 
predvsem bolnim na dihalih, zato bosta po petnajstem septembru od-
potovali t jakaj dve skupini delavcev, ki imajo probleme z dihali in ostaii 
tam pod vodstvom rekreatorja štirinajst dni. Ce bo le mogoče, se jim bo 
pridružil tudi obratni zdravnik. 

Prav zaradi rekreacije se bodo v TGA potrudili in čimprej uredili 
centralno ogrevanje, saj bodo tako lahko počitniški dom koristili celo 
leto. 

Za svoj dom so tegeajevci storili že veliko, še več dela pa jih čaka, če 
hočejo preurediti vilo Aluminij, ki stoji tik ob popolnoma prenovljeni vili 
Ladi in dokončali nadgradnjo jedilnice. Toda, dokler bo volje in 
zagnanosti toliko kot je je bilo doslej (pohvaliti je potrebno komisijo in 
vse, ki so sodelovali v akciji), bomo lahko ob letu dni o DOČitniškem 
domu znova pisali. Vera Peklar 
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Gostovanje ptujskega 
upokojenskega pevskega 

zbora V Kamniku 
Ptujski pevski zbor upokojencev se je pod vodstvom Darinke Pin-

tarič udeležil, 12. junija osmega srečanja pevskih zborov društev 
upokojencev Slovenije. Zbrali smo se v lepem starem mestu Kamnik, ki 
je tudi s to prireditvijo počastil spomin na 70. obletnico bivanja tovariša 
Tita v Kamniku in 100 let uspešnega dela kamniškega pevskega zbora 
, ,Lira". 

Pred veliko novo šolo Fr. Albrehta so nas pozdravili v mimohodu 
domača godba na pihala in mnogoštevilne narodne noše; želeli so nam 
veliko uspeha pri izvajanju koncerta. Iz vse Slovenije je prispelo 50 
zborov, tako da je v veliki telovadnici prepevalo okoli 1200 pevcev. 

Naš ptujski pevski zbor je nastopal v skupini zborov iz severo-
vzhodne Slovenije. V tej skupini so nastopali še moški pevski zbori 

Maribor—Center, Maribor Tezno, Maribor Pobrežje, Ljutomer in 
upokojenski pevski zbor od Lovrenca na Dravskem polju. Ptujski 
upokojenci so zapeli 3 pesmi: R. Simoniti: Komandant Sava, G. Ipavec: 
Slovenec sem, in C. Pregelj: Štajerski fantič. 

Na koncu so pod vodstvom in priredbo "skladatelja SI. Mihelčiča vsi 
zbori skupaj mogočno zapeli pesem Stoji, stoji Ljubljanca. Kljub ne 
najustreznejšemu času je bila prireditev dobro obiskana, občinstvo pa je 
pevce vsesko^ nagradilo z dolgimi aplavzi. Ko pomislimo, da se nekateri 
teh pevcev bližajo že 90 letom, vemo, da je to vsekakor dokaz kako 
Slovenci radi prepevajo, še zlasti narodne slovenske pesmi. 

Naš ptujski upokojenski pevski zbor obstoja že 15 let. Dobili so tudi že 
razna priznanja za uspešne nastope na koncertih. Nekateri vztrajajo kljub 
letom že od vsega začetka, saj ne morejo pustiti lepe pesmi in prijetnih 
uric na vajah in nastopih. Želijo pa zbor pomladiti z novimi člani, zato 
vabijo vse, ki bi si želeli krajšati čas z lepo pesmijo, da se prijavijo v 
Društvu upokojencev Ptuj. Redne vaje se pričenjajo avgusta 1982. 

Martin Kokol 

Zbor delavcev Srednješolskega centra 
TOZD Dom učencev Ptuj 
RAZPISUJE 
dela in naloge 
NOČNEGA DEŽURNEGA - VRATARJA 
Pogoji: 
— končana osnovna šola 
— sposobnost komunikacij 
— 3-mesečno poskusno delo 
Pismene prijave naj pošljejo kandidati z dokazili o izpolnjenih 
pogojih na naslov: Srednješolski center TOZD Dom učencev, 
Rabelčja vas 1/b, v 15 dneh po objavi razpisa. 

ORMOŠKI INVALIDI 
NA IZLETU 

Društvo invalidov Ormož je tudi letos organiziralo že tradicionalni 
spomladanski izlet v Pleterje in Cateške toplice. Izleta se je udeležilo 85 
članov. Kljub vročemu vremenu je bilo vzdušje v obeh avtobusih 
odlično. Popoldne so se nekateri tudi kopali v čateški termalni vodi. Žal 
je čas izleta prehitro minil, kljub temu smo se vsi vrnili zadovoljni. 

Letos smo ponovno, 18. junija organizirali izlet v Beograd, kjer smo 
tudi počastili spomin na tovariša Tita, največjega sina naše domo' Ine. 

Miran Krajnc 

Z Nove ceste v Ptuju 
v Ptuju na obrobju Ormoške ceste se vleče Nova cesta. Pred mnogimi le-

ti, pravijo, je bilo tukaj vse porasla z vrbjem. Prebivalci jo med seboj 
imenujejo kar ,,Naša cesta", zagledani so v njo, sleherni dom ob njej je 
po svoje skrbno urejen, vrtovi za hišami so do zadnje trohice dragocene 
zemlje obdelani in grede pred njimi so bogate pisanega cvetja. 

Vsak delavnik Naša ulica nekam utihne, kajti vsi očki in mamice odbi-
te v službe, otroci v šole in vrtce, no, najmlajše varuje stara mama ki še z 
nekaj starejšimi prebivalci ostaja doma. V sosednjih tovarnah brni delo in 
le sem in tja se po tlaku zapodi kako vozilo. 

Vendar čeprav ugotavljamo, da današnja potrošniška miselnost izklju-
čuje zbliževanje med ljudmi, ker ni časa niti za prijazen pogled kaj šele za 
topel pozdrav, v Naši ulici ni tako. 26. junij je to prisrčno pokazal. 

Možje Naše ulice so letos spet staknili glave in organizirali piknik za 
vse sosede. Med seboj «o kar nekam skrivnostno skladali potrebni denar 
za perutničke in rebrca, za sadne sokove in dobro kapljico. Razumevajoče 
žene so povsem tajno pripravile pecivo, otroci pa so še vadili za kulturni 
nastop in zbirali dobitke za svoj otroški srečolov. V mirnem zavetju viso-
kega poslopja avtošole združenja šoferjev in v senci košatega drevesa so 
možje pripravili mize in klopi, pometli asfalt, uredili ognjišče za peko na 
žaru, prinesli gramofon in nadebudnim otrokom postavili celo šotor za 
okrepčilni počitek in spanje. 

Ko se je sobota začela nagibati v prijetno hladen večer, se je iz gramo-
fona oglasila vabljiva pesem in prebivalci Naše ulice so ji kaj hitro sledili. 
Dobrovoljnih obrazov in toplih pogledov so posedli ob dolgi mizi in 
družabno srečanje se je začelo. V ponos sta mu bila čvrst mož iz leta 1903 
in deček letnik 1981. Tudi dve mkdi družini, ki so ju življenjske okolnosti 
pred leti odnesle z Nove ceste, sta prišli z vidnim veseljem in morda tudi 
s tihim domotožjem. Čudno prijeten dim sem od pečenja na žaru je žge-
čkal v nosu, besede so oživljale, spomini in načrti so vstajali, kapljica je 
poživljala, mladi koraki so se namenjali k plesu. Ni ga bilo s črnim pogle-
dom, ni ga bilo z mrzlim srcem! 

Nova cesta pa ni velika družina le ob družabnem srečanju, pač pa 
zmeraj in ob vseh priložnostih. Zavestna medsebojna pomoč, privoščljive 
besede ob sreči v vsaki družini in sočutje ob uri slovesa s skupnim žalnim 
vencem to izražajo. 

Kako lepo in prijetno je živeti v taki ulici! Čutiš, da nisi nikoli sam, saj 
v tvoji soseščini živijo ljudje, ki so pozorni nate in ti radi pomagajo, saj 
nas vse preveva pravo tovarištvo in resnično človekoljubje. -a 

Sosedje i/ „Naše ulice" so ena sama velika družina. Foto: Langerholc 

S SPRETNOSTJO IN ZNANJEM 
REŠUJEJO ŽIVLJENJE IN ZDRAVJE 

Nedavno že 12. tradicionalno tek-
movanje ekip prve pomoči in civil-
ne zaščite oWine Slovenska Bistri-
ca, ki je bilo v Crešnjevcu, je 
pokazalo na dve pomembni 
spoznanji. V občini Slovenska 
Bistrica razpolagajo z velikim 
potencialom občanov, ki so v tem 
času usposobljeni nuditi še tako 
zahtevno pomoč ranjencem in da 
so letošnji organizatorji poskrbeli 
za po'ek tekmovanja, kakršnega 
bi se želele ne le občinske, temveč 
tudi republiška tekmovanja ekip 
prve pomoči. Tekmovanje je bilo 
tako dobro in skrbno pripravljeno, 
da je bi'o prvič končano predčas-
no. 

Letošnje tekmovanje je potekalo 
pod pokroviteljstvom predsednika 
skupščine občine Slovenska Bistri-
ca in v organizaciji občinskega 
odbora RK ter sekretariata za 
ljudsko obrambo občine Slovenska 
Bistrica. Pravi ton in . uspešnost 
tekmovanja pa je dal gostitelj IS in 
komite za SLO KS Crešnjevec in 
učenci osnovne šole Veljko Vlaho-
vič v Crešnjevcu. Tekmovanja se 
je udeležilo skupno 55 ekip CZ in 
prve medicinske pomoči. Med 

udeleženci je bila tudi ekipa gorske 
reševalne službe Slovenska Bistri-
ca. 

Vzporedno z dobro organizacijo 
so veliko znanja in sposobnosti 
pokazale tudi tekmovalne ekipe, 
saj je bila zelo majhna razlika med 
številom osvojenih točk prvo uvr-

ščene in ekip za njo. Med ekipami 
pa ni bilo niti ene, ki bi osvojila 
manj kot 50 odstotkov možnih 
točk. 

TNaletošnjem 13.tradicionalnem 
tekmovanju ekip prve medicinske 
pomoči in CZ je imela največ 

uspeha ekipa Konstruktor TOzj) 
Granit Slovenska Bistrica, ki jj 
osvojila vseh 120 možnih točk. s 
samo tremi točkami manj se je na 
drugo mesto uvrstila ekipa Granit-
ne industrije Oplotnica. Tretja je 
bila ekipa LIO Sp. Polskava, nj 
četrto mesto so se uvrstile kar štiri 
ekipe in to IMPOL, OS Pohorski 
odred Slovenska Bistrica, skupščj. 
ne občine Slovenska Bistrica ter 
OŠ Gustav Šilih Laporje. Podobna 
situacija pa se je ponavljala tudi 
pri razporeditvi na ostala mesta. 

Prvi dve ^kipi se bosta udeležili 
letošnjega republiškega tekmova-
nja ekip civilne zaščite in prve 
medicinske pomoči. 

Za uspeh tekmovanja so tudi le-
tos zaslužni zdravstveni delavci 
občin Slovenska Bistrica In 
Slovenske Konjice. Prav z zdrav-
stvenimi delavci iz občine Sloven-
ske Konjice BiStričani že vsa leta 
uspešno sodelujejo. Svoj vrh pa 
dosežejo prav na vsakoletnih tek-
movanjih ekip prve medicinske 
pomoči in CZ. 

Besedilo in posnetek; 
Viktor Horvat 

Nasmejane zmagovalke letošnjega občinskega tekmovanja ekipe prve 
medicinske pomoči in CZ. Članice TOZD Granit iz Slovenske Bistrice si 
obetajo dobre uvrstitve tudi na letošnjem republiškem tekmovanju. 

PREMISLITI 
POTEM SRAMOTITI! 
Rad bi odgovoril par besed tov. Lojski Krajnc iz Muršičeve 14, Ptuj, 

na članek, ki ga j e dala v zadnji številki Tednika, ki glasi! 
,,Nepošteno poslovanje mesarja" 
Dajmo si roko na srce, če je res vaša soseda taka praktična kuharica 

kakor omenjate v članku, potem bi bila nekje kuharica in se ne bi vozila 
po službenih potovanjih, izkoriščala službeni čas in dnevnice ter hodila po 
mesnicah, kajti s tem izkorišča celotno družbo. Zanima me, če je bila že 
enkrat v Ormožu, zakaj ni kupila tam mesa, mogoče bi dobila kaj boljše-
ga ne merjaščevine, zakaj je sploh zavila v Gorišnico? 

Koliko mi je znano, mesar iz Gorišnice ne kolje doma, ker mora 
voziti žival na Ptuj v klavnico in se tam kolje, prav tako se meso tudi 
pregleda in žigosa od strokovnjakov, ki določijo kaj se lahko prodaja ali 
kaj ne. Zato kratko malo ne smemo reči, da je kupila merjaščevino. Ka-
kor navajate, da še ima zdaj meso v zmrzovalni skrinji, je najbolje, da ga 
da na analizzo na inštitut, kjer bodo res ugotovili, če je meso od merjas-
ca, potem lahko blamira mesarja iz Gorišnice. 

Pripomnim še tudi to, da si drugič naj gre po bikova jajca v Mursko 
Soboto, če ji bodo tista bolj teknila, še tiste bo štirinožec s tekom jedel. 

Pa dober tek! 
J. K. Zamušani 

PRIREDITEV 
OB DNEVU BORCEV 

V nedeljo. 4. julija je v prosvetni dvorani na Hajdini potekala 
proslava v počastitev dneva borcev. Zaradi slabega vremena je bilo gle-
dalcev nekoliko manj kot smo pričakovali, kljub temti pa je prireditev 
dobro uspela, saj je navdušila vse prisotne. 

Prireditev je organiziralo krajevno združenje borcev NOV Hajdina in 
svet ZSMS KS Hajdina. Najprej je slavnostni govornik predsednik kraje-
vnega združenja borcev NOV Ferdo Srajber govoril o pomenu dneva bor-
cev in obudil spomine na čas pred 41 leti, ko so se narodi in narodnosti 
Jugoslavije odzvali pozivu komunistične partije in svoje sile strnili pod 
Titovo zastavo. Za tem so se v kulturnem programu najprej predstavili 
člani moškega pevskega zbora KUD ,,Stane Petrovič" iz Hajdine. Sledil 
je program, ki se ga pripravile OO ZSMS Spodnje in g o r n j e Hajdine ter 
Gerečje vasi. Se posebej je navdušil nastop učencev OS Hajdiija, ki so se 
ob zvokih-pesmi ,,Druže Tito, mi ti se kunemo" predstavili z ritmičnim 
programom. Za zaključek pa so nastopajoči skupaj z gledalci v dvorani 
zaplesali še kozaračko kolo. 

, ' Andreja Cihal 

PRIJETNO 
POPOLDNE 

V GORIČAKU 
Prireditev ob Dnevu borca so izvedli tudi v krajevni skupnosti Zavrč, 

točneje v naselju Goričak, sredi vinogradov. Sobotno prireditev, ki so se 
je v velikem številu udeležili krajani završke krajevne skupnosti in 
sosednjih krajev iz SR Hrvatske, so pričeli s slavnostnim govorom. Peter 
Vesenjak, tajnik krajevne skupnosti in aktiven družbenopolitični delavec, 
je govoril o revolucionarnih izročilih, težkem obdobju.naše revolucije in 
povojne izgradnje, v povezavi s sedanjimi nalogami. Med drugim je dejal, 
da so krajani med NOB morali kopati jarke — strelske, tudi danes jih 
kopljejo, vendar ne strelskih temveč za elektriko, telefon, vodovod — za 
hitrejši napredek krajev in vasi v tem delu Haloz. Ob tem pa ne smemo 
mimo izredno dobrega sodelovanja krajanov obeh bratskih republik, ki se 
potrjuje tudi s številnimi skupnimi akcijami. Ena takšnih je tudi sobotna 
proslava, na kateri so ustanovili skupno gasilsko trojko za to območje. 

Sredstva za opremo so prispevali krajani in požarni skupnosti občin Ptuj 
in Varaždin, trojko pa sestavljajo domačini iz Goričaka in Dubrave 
Brega. 

Kako uspešne so trojke je pokazala praktična vaja gašenja požara. 
Po zračnem napadu (sodelovala so letala ptujskega aerokluba) je na 
požarišče takoj prispela trojka iz naselja Korenjak, ki dela že dobro leto. 

Zanimivo je, da so vse potrebno pripeljali na motornih kolesih, ki so za te 
kraje zelo primerna, prav tako tudi oprema. V akcijo so se nato vključila 
sosednja gasilska društva Stojnci, Cirkulane, Dubrava — Lovrečan in 
seveda Zavrč. Prikaz sodobnega načina gašenja pa je izvedlo IGD 
Elektrokovina iz Maribora, s katerim domače društvo dobro sodeluje. 

V počastitev praznika je delegacija, sestavljali so jo predstavniki vseh 
družbenopolitičnih organizacij v krajevni skupnosti, ponesla venec k obe-
ležju padlim krajanov, v kulturnem programu pa so se predstavili mladi iz 
Zavrča in Dubrave. 

Sobotno pnreditev so sklenili z družabnim srečanjem, ki ga je med 
goricami popestril tudi domači ansambel Grozd iz Korenjaka. 

1. kotar 

Spominsko obeležje iz NOB v Zavrču 

PROSVETNEMU 
DELAVCU V SPOMIN 

čas beži in nas večkrat prehite-
va. Prehitel je tudi moje besede, 
katere dolgujem tovarišu profesor-
ju ALBERTU FRASU. Mineva 
namreč že tretji mesec, odkar je ti-
ho odšel. Zavratna bolezen mu je 
izkopala grob. 

Profesor Albert Fras, pristni 
stari Ptujčan, je 28. junija 1906 
izšel iz nekdanje uradniške druži-
ne, kjer so mu že v ranem otroštvu 
polnili dušo očetovo glasbilo, 
materina pesem in zavedna sloven-
ska misel. Po dovršenem maribor-
skem učiteljišču se je vpisal na lju-
bljansko univerzo kot študent za 
filozofijo in psihologijo, kjer je 
vse pogoje odlično izpolnil in po-
stal profesor. Prav tedaj, ko bi z 
največjim zagonom prijel za učno 
in vzgojno delo, se je v stari Ju-
goslaviji pojavila tista težka doba 
brezposelnosti, ki je mlade prosve-
tarje potisnila na rob brezupnega 
čakanja, brezciljnosti in bede. Pre-
bijal se je kot pomožna pisarniška 
moč v raznih ptujskih trgovinah, 
zraven pa se že zavzeto izpolnjeval 
v znanju tujih jezikov in se dodat-
no usposobil za učifelja angleške-
ga in nemškega jezika. Med drugo 
svetovno vojno je kot sanitejec 
pomagal partizanom v okolici 
Leskovca, Velike Varnice, Trako-

ščana, Okiča in Cirkulan. Izčrpan 
in srečen je doživel svobodo in 
pogumno začel svojo učiteljsko 
pot. Kot prosvetni delavec je 
služboval pri Lenartu v Slovenskih 
goricah, kjer je bil štiri leta tudi 
upravnik Dijaškega doma, v 
Ormožu, pri Gradu v Prekmurju, 
v Markovcih, na Hajdini in v Ptu-
ju, kjer ga je kljub železni volji do 
dela premagala bolezen in se je 
moral upokojiti. 

Kot prosvetni delavec je nosil v 
sebi najgloblji čut odgovornosti, 
bil je vesten, natančen in vztrajen. 
Posebno razumevanje je imel do 
manj nadarjenih, a prizadevnih 
učencev, katerim je dodatno 
pomagal in pripomogel k uspehu. 
V skrbi, da bi čim več učencem 
omogočil prijetne počitnice, se je 
kot aktiven odbornik udejstvoval 
pri Ferialnem savezu. Na sestankih 
po vaseh in v razgovorih s starši je 
deloval kot svetovalec pri nadalj-
nem usmerjanju njihovih otrok. 
Razdajal se je tudi na ta način, da 
je poleg rednega dela v službi 
prostovoljno pomagal vsakemu 
šolarju, ki se je nanj obrnil. V 
takratni dve in polletni Poslovod-
ski šoli v Ptuju je še poučeval tuj 
jezik ter sodeloval pri zaključnih 
izpitih. Marsikateremu današnje-
mu poslovodji je prispeval k zna-
nju in študijskemu uspehu. 

Veliko ljubezen je gojil do 
lastnega doma in družine. Sin mu 
je izpolnil največjo željo, ko je po-
stal zdravnik, hčerka pa se je tudi 
posvetila medicinskemu študiju. 

Profesor Albert Fras je kot 
prosvetni delavec in kot družinski 
oče izpolnil svojo življensko nalo-
go. Ves utrujen se je končno še 
boril z boleznijo. Žena, sin in 
hčerka so mu z največjo skrbjo in 
z vsem, kar so vedeli in znali, 
požrtvovalno stali ob strani. A srce 
mu je omagalo in obstalo. Njego-
vo delo pa ni umrlo, saj je učil in 
vzgajal, saj je sejal v mlade rodo-
ve. 

Naj mu bb hvaležen spomin! 
—a 
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predvojna ptujska mladina 
v boju za napredek in družbeno 
preobrazbo 
(17. nadaljevanje) 

Na srečanju predvojnih aktivistov in komunistov za ,,okroglo mizo" 
v Ptuju 11. februarja t. 1. je nekdanja skojevka in dijakinja ptujske 
gimnazije Nada Kafolova spregovorila o konkretnih aktivnostih 
generacije sredi tridesetih let. 

Mladi so bili tedaj angažirani v vseh organizacijah, ob vseh 
proslavah. Tako ne gre prezreti dela v sokolski organizaciji, iz katere so 
izJli pozneje v NOB mnogi borci. Kakor se spominja Kafolova, so imeli 
skojevske sestanke poleti največkrat v Ljudskem vrtu, v skritem 
prostorčku brezovega gozdička za kapelico. Pozimi pa so se srečavali pri 
Kogejevih, Sagadinovih, pri Mirku Bagru. Navadno so se sestali po 
nedeljski iSolski maSi in veliko razpravljali o različnih vprašanjih. Tako je 
npr. dijak — levičar Rusjan Albert (doma s Primorskega, borec NOV, 
padel 1944 — op. S. L.) predaval o darvinizmu, o fašizmu, o židovskem 
vprašanju. 

Sploh je zanimivo, kako so se mladi študijsko poglabljali v družbeno 
problematiko. Tako so npr. mladi levičarji hodili na sodišče, brskali po 
sodnijskih arhivih in pomagali Jožetu Kerenčiču pri njegovi študiji o 
Jeruzalemskih goricah. 

Mladim Ptujčanom, denimo Vilmi Beblerjevi, Radimu Visenjaku, 
Marjanu Kvedru, Nadi in Marku Kafolovima, so se aktivno pridružili 
mnogi prekmurski dijaki, ki se študirali na ptujski gimnaziji. Bili so to 
Mirko Bagar, Vilma Vlajeva, Ludvik Kovač, Štefan Cvetko in drugi. 

Vibna Beblerjeva je dala zanimiva pojasnila: 74 letih 1932/36 so 
prihajali na gimnazijo ttidi levičarski dijaki iz Prekmurja, saj je znano, da 
v Murski Soboti ni bilo popolne gimnazije. Zgoraj omenjena skupina 
dijakov je sama dozorevala na gimnaziji v letih 1932/34. Sestajanje 
nekaterih ptujskih dijakov s Prekmurci ni bilo organizirano, načrtno 
vodeno. To je bila povezanost somišljenikov, ki so si naskrivaj posojali 
knjige, debatirali o problemih, ki so vedeli za Dušana Kvedra, Toneta 
Znidariča, Ivana Potrča in Mirka Centriha — vendar z njimi niso prišli v 
stik. In vendar so si močno želeli povezave s Partijo, da bi pobliže 
spoznali komunistične ideje, da bi dobili v roke komunistično literaturo.. 
Nekaj take literature so dobili posredno od Dušanovega brata Marjana, 
ki jih je znal tudi nekoliko seznaniti o KP in SKOJ. Ali je partijska 
organizacija vedela za to mladinsko skupino in če je vedela, zakaj ni bilo 
stika z njimi? To je vprašanje, ki si ga marsikdo od teh nekdanjih 
mladincev postavlja še danes. Vsekakor bi kazalo analizirati stanje tudi 
drugod in sploh ugotoviti tedanjo partijsko politiko v odnosu do 
mladinskega gibanja. 

Za ta ptujski primer menim, da je lahko organiziranost mladine šele 
v letih 1934/35 vplivalo več dejavnikov: vračanje zapornikov domov 
konec 1934. in 1935. leta, stroga konspirativnost v KP, ki jo je 
narekovala diktatura v državi, tendence o razpustu SKOJ in specifično m 
ptujsko skupino — morda še mladostna nezrelost ali pa tudi nezaupanje 
glede na socialni status posameznikov. V skupini so bili namreč tudi 
otroci meščanskih staršev, ki pa so kliub razmeroma unodnim življe-
njskim pogojem spoznavali družbene krivice in se opredeljevali. 

Morda bo zanimivo spremljati oblikovanje te samonikle skupine, 
njeno izgrajevanje, ki jih je pričela usmerjati partijska organizacija. Ta 
primer gotovo ni osamljen in kaže tudi na način dela z mladino. To še 
vedno ni bilo sistematično organizacijsko povezovanje ali vključevanje v 
konkretne akcije. Delo je bilo izrecno ideološko — vzgojno. 

Ko se je namreč Dušan Kveder po prestani kazni poleti 1934 vrnil v 
Ptuj, je formiral dve organizirani ilegalni mladinski skupini, in to iz 
mladincev, ki so izšli iz zgoraj imenovane samonikle skupinice. Iz tega je 
mogoče sklepati, da je partijska organizacija vendarle poznala nagibe teh 
mladincev. 

Kveder je ustanovil dekliško — nedijaško in fantovsko — gim-
nazijsko skupino. V slednjo so spadali Mirko Bagar, Ludvid Kovač, 
Marjan Kveder, Radim Visenjak in Zvonko Sagadin. 

Delo dekliške skupine je teklo od jeseni 1934 do pomladi 1936. V njej 
so bili 21 — letna učiteljica brez zaposlitve Vida Carli, 21 — letna delavka 
Rezi Korpar in dijakinja Vilma Bebler. Korparjeva je bila članica KP in je 
sprva skupino tudi vodila. Se vedno je ostalo nerazjasnjeno, ali sta 
Beblerjeva in Carlijeva veljali tedaj za skojevki celo za kandidatki KP. 
Eno bo gotovo, da je za tako organiziranost le morala vedeti partijska 

.organizacija ali da so zanjo vedeli vsaj nekateri komunisti, saj vemo, da 
je Kveder sprejemal partijske direktive direktno od dr. Jožeta Potrča. 

Spomladi 1935 se je vrnil s prestajanja kazni nekdanji dijak ptujske 
gimnazije Jože Kogej, Ici je bil član MK KP v Ptuju . Dekliško skupino je 
pričel voditi sam. Članice so se sestajale enkrat tedensko, občasno pri 
Beblerjevih, a največkrat v Kogejevi podstrešni sobici v ,,Sajblovi hiši" 
na Ljutomerski cesti 22. V tej hiši so namreč stanovali Kogejevi, 
Kvedrovi, Carlijevi, Kafolovi! Ni potrebno posebej pnjudarjati, da je bila 
nujna previdnost. Politično sumljivo je postajalo, da se dve meščanski 
hčeri sestajata z delavko, saj je že po tedanjih družbenih pravilih bilo to 
nedopustno. Končno se je po mestu pričelo šušljati, da sta Korparjeva in 
Kogej komunista. Za vsak s^ tanek je bil potreben alibi, v Sajblovo hišo 
je bilo potrebno hoditi po drugi poti. 

Korparjeva in Kogej sta dobro poznala osnove marksizma in na 
študijskih sestankih so predelovali zahtevne tekste (Uvod v dialektični 
materializem,, AntidUhring, Izvor religije. Manifest KP, Izvor družine, 
privatne lastnine in države, Beblovo ,,Zena in socializem", politične 
Članke v ,,Sodobnosti" in sestavke v ,,Književnosti", nekaj literature 
Kominterne in Komsomola). S pomočjo Ljudske pravice so se seznanjali z 
domačimi razmerami. Kogej je veliko govoril o liku komunista, o njegovi 
predanosti in odrekanju življenjskim ugodnostim; poudarjal je, da 
komunist ne more izdajati in mora biti pripravljen žrtvovati tudi lastno 
življenje, biti mora samoiniciativen pri presoji situacije, pomembno je 
delo komunistov med množico, poiskati je potrebno legalne možnosti 
dela, somišljenike. Pri tem so se članice seznanile z osnovami partijske 
konspiracije ipd. Ta sistematičen študij je bil tako celovit, da je pred-
stavljal vsem pozneje osnovo za poUtično delo. 

Kljub pazljivosti pa so nekega večera spomladi. 1936 sedemnajstletno 
Beblerjevo na poti domov poklicali na policijo (na Magistrat, kjer so 
stanovali Beblerjevi). Očitno utemeljenih podatkov niso imeli in ostalo je 
le pri svarilu. 

Beblerjeva je o dogodku obvestila partijsko vodstvo in prenehali so s 
sestajanjem, Beblerjeva je še isto leto odšla študirat v Zagrev, kjer je 
delala v vodstvu slovenskega naprednega akademskega društva 
• •Triglav". Carlijeva je bila do nastopa učiteljske službe v Prekmurju 
^Pt . 1937 še povezana s Kogejem. Jože Kogej in Rezi Korpar — Kogej 
sta odšla v Ljubljano in sta pozneje padla 1942, leta v partizanih. Po 
odhodu Kogejevih, je delo z mladimi prevzel član MK KP, nekdanji dijak 
— komunist Rudi Ilec. V njegovem stanovanju v Cučkovi hiši — 
dejansko v šiviljski delavnici žene Anke Arbajterjeve se je poslej srečavala 
napredna mladina; tu je bila javka kurirjev iz Maribora in Ljubljane, ki 
so prihajali sem z navodili in literaturo. (se nadaljuje) 

Drobni napisi -
vsiike nemarnosti 
Ze lani je M. K. iz Laškega sporočil: , ,Prea unevi sem se peljal z 

Izletnikovim avtobusom iz Celja. Presenetil me je velik napis na iz-
stopnimi vrati NI ISTOPA. Kaj misli razsodišče . . .? Razsodišče seveda 
misli, da gre v drobnem javnem napisu za veliko nemarnost. In takšnih 
nemarnosti je v javnem prometu še nič koliko (na vratih se vrata že kar 
izjemno redko ODPIRAJO, zvečine se OTPIRAJO ipd.) 

Pred republiškimi komiteji v Zupančičevi ulici pa piše, da so tam za 
republiške ustanove rezervirani PARKIRNI BOKI; pisalo bi lahko vsaj 
BOKSI, čeprav bi Slovenec v vsakdanjem govoru rekel PARKIRNO 
MESTO ali kaj podobnega. 

Poslovalnica Sadjar in vrtnar je pred časom v Ljubljanskem dnev-
niku objavila razpis za PRODAJALCA TRGOVINE namesto 
PRODAJALCA V TRGOVINI. 

Ni še dolgo, kar je razsodišče prejelo tudi opozorilo glede napisa na 
znani ljubljanski trgovini Uri pri Tromostovju: POPRAVIL NE 
SPREJEMAMO . . . VRSIMO SAMO URE V GARANCIJI. Kaj pa je 
res VRSITI URE V GARANCIJI? Najbrž popravljati. 

In tako naprej. Tudi drobni napisi so pomembni za splošno kulturno 
podobo slovenskega sveta! Znamo popravljati najbolj zapletene ure, 
imamo še kar urejen promet, za vse to porabimo tudi precej denarja, pri 
drobnih napisih pa pogosto kažemo največjo zanikrnost in napačno 
varčnost. Ali res ni v delovnih organizacijah ljudi, ki bi jih bilo takih 
drobnih nekulturnosti sram? Ki bi se jim ne zdelo škoda tistih nekaj 
dinarjev in tistega malo časa, s katerim bi jih prav lahko odpravili? 

Razsodišče vabi vse, ki jim ni vseeno, kako Slovenci govorimo in 
pišemo, naj predloge in pobude za boljše jezikovno izražanje pošiljajo na 
naslov: 

Sekcija za slovenščino v javnosti, Jezikovno razsodišče, RK SZDL 
Slovenije, Komenskega 7, 61000 Ljubljana 

Dober slovenski jezik naj bo naša skupna skrb! 

O Hardeku in Hardečanih 
Hardek. kraj pri Ormožu dobiva 

svojo monografi jo, knjigo za katero j e 
spisal in zbral gradivo domačin. Rado 
Kukovec. Pravzaprav je oblikoval za-
okroženo zbirko sestavkov šestih av-
torjev in j ih dodal svojemu pisanju o 
sloveaskem kraju — Hardeku in bližnji 
okolici z Ormožem vred. Avtor s e j e v 
zbranem tekstu na zanimiv in za branje 
sprejemljiv način sprehodil skozi pre-
teklost — obdobja , ki so značilne pre-
kretnice v slovenski preteklosti, bila pa 
so enako značilna za razvoj kraja in 
območje na katerega je bil Hardek tudi 
v preteklosti vseskozi tesno vezan. 
Sprehodil se je tudi od soseda do so-
seda in ustvaril duhovite zapise o da-
na.šnjih hardeških družinah, zapisal 
domačo kroniko in še veliko tega iztr-
gal pozabi, ki j o nosi s seboj današnji 
utrip življenja. 

Rado Kukovec je listal po krajevnih 
leksikonih, o Hardeku je našel le nekaj 

vrstic, sam pa j e o njem in o ljudeh, ki 
žive tod vedel toliko, toliko lepega z 
njimi preživel in 5e več slišal o svojem 
Hardeku in Hardečanih. Da ne bi le 
.skope besede leksikona govorile o 
hardeškem včeraj in danes, s e j e rodila 
močna želja — napisati knjigo »O 
Hardeku in Hardečanih«. 

»Zbrati toliko podrobnosti o enem 
samem sloveaskem kraju je brez dvo-
ma dragocen prispevek ne le k pre-
učevanju lokalne zgodovine, temveč 
tudi k širšemu preučevanju slovenskih 
razmer v nedavni Tn oddaljeni prete-
klosti. Hkrati nam je ta zbirka dokaz, 
kaj zmore izredna prizadevnost raz-
gledanega domačina, ki hoče osvetliti 
/ ivljenje svojega rojstnega kraja skozi 
včc raj šnj i i n d a naš nj i d a n. <1 j e po bra nj u 
monografi je o Hardeku zapisal publi-
cist in prevajalec dr. Branko Vrčon in 
predstavil to delo kot zgleden primer. 

vrcdenposnemanja tudi vdrug ihkra j ih 
Slovenije. 

Zbiranje gradiva in oblikovanje 
teksta je terjalo veliko dela. vse to pa še 
ni dovolj, da bi knjiga prišla v roke 
bralca, ga seznanila s Hardekom in 
Hardečani. njihovim včeraj in danes. 

Knjigo je potrebno založiti, natisni-
ti . . . Nedvomno je veliko ovir. ki stoje 
knjigi na poti do bralca, a jih je ob 
razumevanju za tovrstno delo moč 
preiti. V vaškem svetu Hardek v KS 
Ormož so se odločili prevzeti založni-
štvo. za sredstva pa so zaprosili tudi v 
ormoških delovnih organizacijah, or-
ganih in skupnostih v krajevni sku-
pnosti in občini Ormož, kjer so ned-
vomno zainteresirani, da knjiga k o l j e 
monografija o Hardeku . . . najde pot 
do bralca. 

Besedilo in posnetki: FiM 

Hardek, desno i>ola, ki so jo zgradili 1.1900 zavedni Slovenci iz okoliških 
vasi. 

Rado Kukovec: vrt svoje domačije 
je spremenil v zanimiv park in vanj 
zasadil redke drevnice. 

IZ 
MUZEJSKE 
FOTOTEKE 

Vendar se je ormoška prazgodo-
vinska naselbina širila tudi izven 
obrambnega zemeljskega nasipa, 
kar so potrdila arheološka izko-
pavanja leta 1962, 1974, 1977 in 
1978, ki so se vršila vzhodno od 
njega. Tako smo leta 1974 v 
bližini gomile, na kateri je stano-
vanjska stavba iz začetka tega 
stoletja, na nekdanjem »Skoršiče-
vem vrtu«, med drugim odkrili tudi del grobišča, ki pripada ormoški 
naselbini. Na precej veliki površini smo odkrili 20 žganih grobov, z 
bogatimi keramičnimi in kovinskimi pridatki. Vzhodno od grobišča 
smo raziskali nekaj manjših in večjih vkopov s keramičnimi izdelki. 
Severno od grobišča, ob Ptujski cesti pa smo ugotovili večjo kotanjo ali 

potok, ki je bil delno zasut že v prazgodovinskem obdobju , večje 
vkopano ognjišče, sledove arhitekture pravokotnih stavb, ki so bile 
zgrajene na navpičnih gredeh in pa del pravokotne stavbe, zgrajene iz 
lesenih brun. ki so bile vkopane v zemljo. 

Iz starejšega železnega obdobja , od 700—400 pred našim štetjem, 
so najdbe skromnejše. Znane so le gomile na Hardeku, ki so danes že 
skoraj povsem zravnane. Eno izmed teh je le.ta 1899 raziskal profesor 
Franc Ferk. 

M. Tomapič-Jevremov 

Žgani grob, odkrit v ormoškem grobišču, leta 1974 

Ornamentirani, enoročajni lonec, odkrit v ormoškem grobi.šču, leta 
1974. 

Uspela revija pihalnih 
orkestrov prijateljskih občin 

Pred nedavnim je bila v Sloven-
ski Bistrici, v organizaciji občin-
skega sveta ZSS Slovenska Bistrica 
uspela revija pihalnih orkestrov ob 
21. tradicionalnem srečanju brat-
skih občin SR Slovenije in SR 
Hrvatske. Letošnje srečanje je bilo 
v osnovni šoli Slovenska Bistrica, 
kamor so iz različnih krajev pri-
spele godbe na pihala šestih slo-

vensKih in hrvatskih občin. Godbe 
so prispele na zborno mesto k 
osnovni šoli Pohorski odred za 
tem, ko so po ulicah občinskega 
središča zaigrale nekaj koračnic. 
To pa je bilo tudi vabilo na osred-
nji dogodek v avli osnovne šole, 
kjer se je pričela osrednja priredi-
tev, ki je letos nosila naslov: 
,,Pravijo, da je svobodi ime Ti to ." 

Vsaka od godb se je po poz-
dravnem govoru predsednika 
OSZSS Slovenska Bistrica predsta-
vile z dvema skladbama proste 
izbire. Med udeleženimi so bile 
pihalni orkestri iz občin Ptuj , 
Cakovec. Konrivnica. Mari-
bor—lezno, ,,ivo Mikac" iz Va-
raždina in orkester domačina 
sindikalne konference delovne or-
ganizacije IMPOL Slovenska 
Bistrica. 

Po koncerte v avli osnovne šole 
so vse godbe odšle v mestni park, 
kjer so skupno zaigrale, pod 
taktirko dirigenta Dušana Pečnika, 
že skladbe Moja domovina, Ju-
goslavija in HVala. 

Letošnja prireditev se je odliko-
vala po organizaciji in tudi izvedbi 
godbenikov. Skoda je bila samo v 
tem, da si prireditve ni ogledalo 5e 
večje število občanov, saj je bila to 
ena od mnogih priložnosti srečanja 
prebivalcev prijateljskih občin, 
kjer se vse tesnejši stiki razviiaio 
tudi na kulturnem Startnem in 

gospodarskem področju. Razvoj 
osebnih stikov pa bo prijateljske 
vezi še bolj bogatil. 

Besedilo in posnetek: 
Viktor Horvat Pihalni orkester iz Ptičja na poti po ulicah novega dela Slovenske Bistrice 

74 Vilma Bebler — Pirkovič: Mladinsko gibanje na ptujski gimnaziji 
od leta 1932 — 1936, IZDG — spomini. 

Kako smo se mladi pred vojno vzgajali v komuniste, PMP 
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W mi 
BRIGADIRJI 

„CRTE" IZ PRVE DEKADE 
Prva dekada je iza nas. Tjedan 

dana je mino od njenog zadnjeg 
dana. No, ipak pamtimo je. U no-
či opraStanje od nje, sa dosta 
pompe, poprečeni su neki neizpu-
njeni zadaci. A pohvale kao poh-
vale, izrečene i zaboravljene. Ne-
ma se vremena misliti na njih. One 
uspavljuju. Treba pamtiti obeča-
nja, čijim se izpunjavanjem poh-
vale same vračaju. A obečali smo 
mnogo. Rad na trasi je bio dobar, 
bit če bolje. Rad na društvenim 
aktivnostima, mukom zadovoljno, 
MORA biti bolje. Jer, kompromis 
je pronadjen. Svi smo krivi. Svi 
čemo zapeti, bit če bolje, jer reče-
no je; za pohvale se treba boriti, a 
obecanja pamtiti in supunjavati. 
Ima Ii veče nagrade za mladog 
čovjeka od pohvale. A imali veče 
sreče za njega od toga, da se u 
ovoj našoj divnoj slobodi šali. Pa 
našalimo se i mi. Nekako je u 
ovoni trenutku za to najzgodnija 
naša , ,kultura". U noči oproštaja 

sa prvom dekadom, najburnije 
polemike, zauzela je baš , ,ONA", 
draga nam komisija za kulturni ži-
vot u naselju. 

Cak ni ,,španska nagadjanja" 
naravno, vezana za mundijal, nisu 
izazvale mnogo veču buku. Sam 
predsjednik te korhisije javno i s 
rukom na srcu, izjavio je: ,,Ko vi-
soko leti, nisko pada ." No, bu-
dimo bar malo pažljivi prema 
njoj. Ne iz sažaljenja, nego zbog 
drugarstva, pa recimo, da je to sa-
mo"bio neuspio let, s malotvrdjim 
ateriranjem. Nastave njene izjave 
je doslovno glasio: ,,Sama sam 
kriva, što nišam uzela padobran." 
Od pada, pola svestna, pola ne-
svestna, pojma nišam imala odku-
da kiša pada (vidjela sam je, maj-
ke mi) a svuda je bilo suvo. Znam 
samo, da me smeniSe — svaka 
čast, na kultu ran način, svaka 
čast, samokritika je uvjek bila 
cenjena. Ali, ne bi bilo pošteno, 

ako nebismo spomenuli i ostale 
, ,andjele", koji su očerupanih 
krila uznemirano sjedili na svojim 
stolicama i smišljali opravdanja za 
sebe, svjestni, da če uskoro biti 
priklješteni. Naravno, čudo se nije 
dogodilo, desilo se upravo ono što 
se i očekivalo. Ostale komisije, na-
ši neproslavljeni puleni, zastupani 
od strane svojih predsjednika, svo-
jim samocenjivanjem izazvali su 
prave oscilacije ocjenskih padavi-
na. I naravno po starom običaju, i 
zato je pronadjeno rješenje. 

Progledalo im se kroz prste, a oni 
obečaše u drugoj dekadi rad u stilu 
črva u drvetu. A sada, kraj prvog 
tjedna druge dekade se bliži. Is-
puneli se sva obečanja, finalni dio 
ove akcije trebao bi biti jedan veli-
ki pljusak. Pljusak zidnih novina, 
biltena, brigadirskih večeri, sport-
skih susreta, . . . opšte zainteresi-
ranosti. Pa nadajmo se, u nadije 
spas. 

Posjeta 
Ptuju 

Dana 25. 6. 1982 polaznici foto 
kursa, kursa za neplivače i članovi 
novinarske sekcije organizovanu 
so posjetili Ptuj . Xako čemo usko-
ro na zidnim novinama vidjeti sli-
ke koje su izradili naši brigadiri 
foto-amateri. Mladi novinari 
posjetili su Ptujsku štampariju i 
studijo radio Ptu j . Nakom pred-

' vidjenih slobodnih aktivnosti svi 
brigadiri krenuli su na s ečano 
obilježevanje 12. kongresa SKJ u 
Ptuj . Tom prilikorn brigadirka 
Centa Mojca u ime učesnika 
SORA ,,Slovenske gorice 82" 
pročitala je pozdravni telegram 
predsjedništvu predsjedništva SKJ. 
Održan je i prigodan kulturno 
umjetnički program na kome je 
izmedju ostalog učestvovalo KUD 
iz Varaždina. Brigadiri su toplo 
pozdravili učesnike programa. 

SOUR Sava Kranj 

Malo dalje od 
nadohvat ruke 

Malo dalje od nadohvat ruke 
čuvao si lepi i rove šare. 

Zemlja je pružala sigurnost koraka 
dovoljno tvrda 
da spusti svaki polet. 

Nišam htjela da kradem 
ako mi se več nedaš... od čeznje 
plove leptirove šare. . . 

Malo dalje od nadohvat ruke 
bio si 
kad si poslao razglednicu 
sa leptirovim šarama i 
svoje od čekanja promrzle 
ruke. ' -
A ja nikada nišam došla da kradem. 

Sanja Radmanovič 

TRČI, TRČI... 
Čuju se krampe. Škripe lopate. 

Čuje se i Zijo. neka vrsta morala u 
brigadi. Čovjek u tamno-plavoj 
majici kamerom bilježi pejzaž. 

— Vidim da vas zanima priro-
da. Vi sle . . . 

— Ja sam Janez Karo, sekretar 
Opčinske konferencije SSO Le-
nart . Opčina Lenart broji 17 hi-
Ijada stanovnika u 8. MZ. Stano-
vnišlvo se bavi preiežno poljepri-
vredom. 

— Ne. hvala ne pijem. Ali ipak. 
kakvo je to piče? 

— To je jabukovača . zvana tu-
kla.koju ponekad možete dobiti 
uz marendu. 

— Da ostavimo za trenutak 
marendu. kakav je ustvari značaj 
SORA »Slovenske gorice<(? 

— Znale, kod nas je najzna-
čajniji problem pitke vode. Svo-
jim dobrovoljnim radom omladi-
na radi na rješavanju tog proble-
ma. PelogodiSnjim planom'81- '85 
planirano je uvodcnje pitke vode 
u sve MZ našeg kraja. 

— M islileli da se dovoljno radi? 
— Radi se. radi se stvarno do-

bro. Brigadiri su na trasi dosta 
disciplinirani, a ni teren nije lak. 

— Da Ii je omladina vaše op-
.štine učestvovala na radnim ak-
cijama? 

— Saradnjom opšline Ptuj i 
Lenari 1981. godin dolazi do for-
miranja GRB »Srečko Rojs-
Niko«. koja je učestvovala na re-
publičkim akcijama »Goričko 
79« . »Goričko "80«. »Kobansko 
'81«. a ove godine učestvujemo na 
Saveznoj akciji »Istra "82«. 

Razgovarafi bismo jo.š.» ali ja 
sam morala da požurmi na auto-
bus. U aulobusu se razliježe pje-
sma: »Sa irase se vračamo na-
smijana lica . . .« Jedva sam če-
kala da se istu.širam. ali naravno 
prepuno kupalilo. Razočarano 
sjedam na neke siepenice. Zali-
čem Izela i Sanju iz Pucareva u 
pozi za slikanje. Kad je napokom 

izašla piičica iz folo-aparata. koja ^ 
nije pjevala (zar bi neko mogao 
pjevati da ga tako hrane.) Upitala 
sam ih: 

— Kako se o.sječate kao »par-
tizani«? 

— Pa. lijepo. Volimo se. 
Ni.sam ni morala da pitam kako 

su se upoznali. Sanja mi je obja-
snila 

— Upoznali smo se na djenazi 
rahmetli nane. aman. prije rama-
zana. 

Pustila sam ljude da se vole i 
uspul čula jedan komentar. 

Jedino što mi se svidja je to da 
ima piva u neograničenom broju. 

— Meni se npr. svidja Mojca, 
kaže Hadžič Muslafa k o m e j e o v o 
prva akcija i koji nije naročilo 
zadovoljan kullurnozabavnim ži-
votom u naselju. 

— Pa dobro, inieresuje me za-

šlo svi ti ljudi dolaze i zaš toče(ako 
če?I) opel dolaziti. 

Femič Ranko CRS » S O U R ' 
Sava Kranj« kaže 

— Logično je da se radi. Širi se 
bratstvo i jedinstvo. 

— Radja ju se i l jubavi—doda-
jem. 

— Da na akcij u dolazim zbog 
onoga što je na njoj lijepo. je-
dnostavno se uvuče u srce. 

Interesantno je bilo priupitali 
brigadislu Skopljak Hajrudina, 
udarnika, učesnika na akciji 
»Modro oko« kada je postignut 
jugoslovanski rekord od 777 %. 

— .Šla ti misliš o sveukupnoj 
organizaciji SORA »Slovenske 
gorice "82«. 

— Sve u svemu. malo više za-
bave ne bi bilo na odmel. 

— Trči. trči. Marija imaš poli-
ličku školu — čuo se Pa lin po-
kroviteljski glas. 

— Čeka j samo da završim ovaj 
•>mali« razgovor — rekoh iotrčah 
na predavanje. 

Članovi novinarske sekcije 
ORB Djuro Djakovič 

Vodstvo VlIiH fJuro t)akovič iz Novega Sarajeva. 
Foto: M. Ozmec 

zkop jarka za vodovod v KS Benedikt, občina I^nart. 
Foto: M, Ozmec 

Došaojekraj... 
Evo ga — tu je. sasvim blizu. 
tu nas.čeka na smjeni pnžarnog 
od dvanast do dva 
kraj jednog akcijaškog Ijeta. 
krajjedne smjene . . . 
Početak jednog prijateljstva bez 
granica. 
jcdna ljubav 
ljuba v velika, nedostižna. nezami-
'iliva. 
liilo je lijepo. bilo je reško. 
— zemlja, kamen, znoj . . . 
Odlazimo! 
\e zaboravimo večeri provedene 
uz logorsku vatru 
ne zaboravimo drugarstvo sa trase. 
Oprosti mi na suzama! 
Oprosti mi na ovim riječima. 

ja nišam pjesnik. 
ja govorim samo ono što je u meni 
govorim ono što je u nama. 
/ vežu ujednu. 
pjevamo u ime sveta što je bilo 
što smo dijelili ovaj mjesec dana. 
Obriši suze. poljubi me . . . 
I obečaj da čemo se sledečeg Ijeta 
sres t i 
na jednom odputeva naše mladosti 
da po novo budemo neimari brat-
stva. 
/ sad kad je teško reči tu riječ 
koja ruši želje i nade. 
tu riječ koja peče u grlu 
i koja tera suze na oči. 
tu riječ: 
ZBOGOM, 
nečemo reči zbogom, 
več ZDRA VO do novog 
akci/askog Ijeta! 

Še poljub za slovo . . . 
Foto: M. Ozmec 

Dornava 
Lep gradič u dolini leži 
za brigadire on je najteži. 
obkruža ga okolna brda 
i čez Ptujska polja. 

Svakog jutra istog časa 
na rad k reče brigada naša, 
uspud brigadirska pjesma se čuje 
koja nas ohrabljuje. 

Na.šq brigada je najbolja 
jer nosi ime narednog heroja, 
navikli smo na vruče i hladno, 
za nas nema ni opasno ni gadno. 

Marjan Kubale 

IZVJEŠTAJ SA 
TRASE 

ORB.»BRAC A R l B A R « j e do sada iskopala 1000 melara kanala za 
vodu. Uz to brigada je radila na zasipanju približno 600 melara uz 
nabijanjem kanala i planiranjem. Na svim radilištima na kojima je 
brigada radila. izvodjači su bili zadovoljni sa radom brigade i nije 
dolazilo ni do kakvih nesporazuma sa izvodjačima radova. Brigada je u 
prvoj dekadi oslvarila prosječan učinak 170.50 procenala i 124X96 
norma sali šlo je najviše od svih brigada na nivou naselja. Istim elanom 
in enluzijazmom br igadaje krenula i u drugoj dekadi i za nrvih pel radnih 
dana. oslvari laje prosječan učinak na tras^ 143,14 procenala. Sumirajuči 
naše dosadašnje rezultate, sa osvrtom da u brigadi ima 6 pionira, 9 
djevojaka koje su srcdnjoškolke. naš rezultati na irasi su izuzeino dobri. 
Posebno zadovoljstvo nam je bilo kad smo radili zajedno s e O R B »KDK 
VLLENJF« povodom 14. juna . dana Kombinata »Bralstvo«, opšline 
Pucarevo i ostvarili učinak 204.10 procenala. 

Svojim radom čemo i u narednom periodu opravdati , povjerenje 
radnih ljudi i gradjana a posebno pionira i omladineč i j i smo predstavnici 
ovdje. 

Napri jed u nove radne pobjede! 

Slovenskogoriška domačija, ki bo kmalu dobila po vodovodnih ceveh 
zdravo pitno vodo. 

Foto: M. Ozmec 

V štabu načrtujejo obrambni dan in orientacijski pohod. 
Foto: M Ozmec 

NAŠI GOSTI 
u subolu, 26. 6. 1982 godine u naselje su sligli gosti iz Pucareva, 

grada mladosti. 
Svečanost povodom XII. kongresa SKJ-a svojim prisustvom su 

uveličali hor djevojčice »ROSA«. E K S P E R I M E N T A L N A SCENA I 
OR B » BRACA R1 BAR«. Hor »ROSA« osnovan je 1980. godine iod tada 
posliže zapažene rezultate širom zemlje. »ROSE« sačinjavaju djevojčice 
od 7 do 12 godina, koje su veoma lijepo dočekane od strane svojih 
vršnjakinja. 

Sa »ROSAMA« je došao i drug Lakič Duško, učesnik prve ORA 
»SANICA« 1942. godine. On je razgovarao sa brigadirima o loj akciji o 
ladašnjim uslovima rada na njoj. Ti uslovi su bili veoma leški za neke i 
neostvarljivi. Razgovor je tekao spontano. Pitanja su se nizala jedno za 
drugim. Ne sumljivo da če svim brigadirima ostati dugo o sječanju ovaj 
razgovor. Gosli su olišli. Otišli su da još nekom uljepšaju j edno briga-
dirsku veče. jedan festival, jednu radio emisiju. 

Dan uzbune i 
orijentacijskog 

pohoda 
u subolu 26.6. ove godine. sna nas je »oslobodilo« čudno budjenje . 

Brigadiri koji su več bili na akcijama sačud jen jem su se pitali »š la jesad 
pa U)« a oni kojima j e ovo prva akcija »kiselo« su konslatovali da nešlo 
nije u redu i čudeči se pitali pa zar i toga ima? Tog jutra ponovilo se je viSe 
pula neka čudno škriputava »muzika« (naravno znak za uzbunu), po-
pračcna riječima zamijenika komandanta naselja a onda su na odre-
djeno mijesio počeli slizali najbrži. Na brzinu poslrojene brigade, kre-
nule su prema odredišlu. lako je medju brigadirima bio veči broj onih 
koji nisu bili vojnici i nisu mogli znati kako izgleda uzbuna ,sveskupa nne 
ispalo loše. Svijetla po spavaonama nisu bila paljena a tišina je bna 
/adovoljavajuča. Jedino je pala po koja zamjerka šlo se nije sve uredilo 
lako. da se izvrši u jedno i neki zadalak — recimo postavljanja nekih 
prepreka ili »zamki« za »neprijatelja«. Sam izlazak d o z b o m o g mijesta 
i povralak d o v e o j e do toga-da su se mnogi zapitali »šla je sad sve ovo 
irebalo da znači. sve j e nekako nedorečeno«. 

Komeniari su poslali još veči posle orijentacijskog pohoda. Naime, 
članovi j edne grupe vidjeli su zanimljivu kombinaciju pohoda i uzbune. 
Kao bivši vojnici dali su zamjerku zbog pomanjkan ja mašlovitosti u 
ori:j,ini/o\aniii »rada« brijiadira losj^nriienodneva. N a p n m i e r moglo se 
izvesti sve lako što bi iz svake brigade uzete po dvije grupe za on jen-
uicijski pohod, a ostali b r i p d i r i da sa one tačke odakle su krenuli • " 
spavaona. krenu na »zadalKe«; postavljanje prepreka, zamki, gnezda za 
bacanje zapaljivih flaša. raznih varki za usporavanje neprijatelja . . . 
Dakle malo više mašlovitosti i improvizacije učinilo bi to ju t ro p u n o 
/animljivij im. No. predstoje još dvije smene ove akcije i nada da če oni 
koji dodju u le dvije smijene imati drugačije pr ipremljeno »jutro uz-
bune«'. 
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ZMAGALI 
MARKOVČANI 

TVI) Partizan Gorišnica je v nedeljo, 4. julija izvedel 14. memorial 
Darka Arnuša v malem nogometu. Tradicionalno tekmovanje je letos 
pritegnilo kar 18 ekip, ki so tekmovale po enakem sistemu kot velja za 
svetovno prvenstvo. Tako so bile ekipe najprej razdeljene v 4 kvalifi-
kacijske skupine. Po igranju »vsak z vsakim« sla se po dve najbolj.ši 
uvrstili v polfinale. Tu so bile ekipe razdeljene v dve .skunini Zrnago-
valca teh skupin sta se pomerila za prvo mesto, drugouvrščeni ekipi pa 
za tretje. 

V finalu za prvo mesto je prva ekipa Markovec s 3:2 premagala 
drugo ekipo tega kraja in tako osvojila pokal zmagovalca turnirja. V 
srečanju za tretje mesto je prva ekipa domačinov z 9:8 po streljanju 
sedemmetrovk premagala ekipo Super 10 iz Gorišnice. 

Srečanja so potekala ves dan na dveh igriščih, ki so jih organizatorji 
pripravili na velikem travnatem nogometnem igrišču. Tekmovanje je 
bilo dobro pripravljeno in je potekalo brez zastojev. Vsa srečanja sta 
vodila sodnika Darko Drevenšek in Janez Čuš. 

Tekst in slike: 
1. kotar 

Vsa srečanja so bila borbena in zanimiva 

Pokali za najbolje ekipe 

KARATE 
Pred dnevi je bil v Mariboru III. turnir v semicontact športu za rang 

listo SFRJ. ki se ga je med drugimi udeležilo kar pet Ptujčanov. Na j 
uvodoma zapišemo, da je bilo to tekmovanje izvedeno prvič v novih 
kategorijah, ki so podobne kot v boksu. 

Preglejmo rezultate tistih srečanj, ki so se nh, oziroma v katerih so 
nastopali Ptujčani. V supers redn j ika tegor i j i j eS tumberger premagal tri 
svoje izzivalce, klonil je v finalni borbi, v kateri je za eno točko izeubil s 
Pezičem iz Kutine. Kl jub temu vodi na rang listi še vedno Štumberger. 

V srednji kategoriji j e Šegula že v prvem kolu izgubil z Faragunom 
i?- Reke z rezultatom 19:21. V poltežki sta Štegar in Mujanovič zgubila v 
prvem kolu. V lahko težki kategoriji je Golob izgubil z domačinom 
Sotnerjem z rezultatom 15:18. 

Sedaj je tudi za karateiste nastopil čas počitnic. Nadaljevali bodo v 
je.seni. ko jih še čakajo trije turnirji, nakar bodo znani letošnji prvaki po 
rH)sameznih kategorijah. Na j mimogrede omenimo, da bo Vladimir 
Sitar, dvakratni prvak SFRJ v muha kategoriji, letos jesetji oblekel 
vojaško suknjo. 

fii 

NAMIZNI TENIS 

PRVO MESTO ZA 
SLOVENIJO 

Od 25. do 27. j un i j a j e bil v Šibeniku tradicionalni turnir republiških 
pionirskih reprezentanc Bratstvo in enotnost 82. Prvo mesto je pri 
pionirkah osvojila ekipa Slovenije, v kateri so nastopile Zalokar (Jese-
nice). Pandev (Ravne) in Marinkovič (Ptuj) .To je še eno priznanje za 
odlično mlado igralko NTK Petovia Sonjo Marinkovič. 

V .SVOJI predtekmovalni skupini je Slovenija premagala Črno Goro 
s 3:1 in drugo ekipo Hrvatske s 3:0. V srečanjih za prvo mesto pa Bosno 
in Hercegovino s 3:2. prvo ekipo Hrvatske pa s 3:0. Ž. M. 

STRELSTVO 

Prvenstvo 
z malokalibrsko pištolo 
Prvenstvo je minilo v znaku SD 

,,Jože Lacko" ekipno, posamezno 
pa so zmagali: Jure Lamut in Slav-
ko Ivanovič pri članih, pri mladin-
cih pa Velimir Mičunovič in Milija 
Brankovič. Glede na rezultate pr-
vih mest je najboljši Jure Lamut 
iz Kidričevega z malokalibersko 
pištolo prostega izbora s 524 kro-
gov. To je najboljši rezultat v tej 
disciplini. Drugi v tej disciplini je 
bil Slavko Ivanovič, tretji Stani-
slav Gole in ekipno SD ,,Jože Lac-
k o " . Pri mladincih je zmagal Mili-
jo Brankovič pred Velimirom 
Mičunovičem in Momirom Djurd-
jevičem. Ekipno SD ,,Jože Lac-
k o " . 

Najštevilnejše in najborbenejše 
tekmovanje je bilo z malokalibrs-
ko serijsko pištolo „Drulov" . 
Ekipno je zmagala SD ,,Jože Lac-
ko" pred SD „Turnišče" in SD 
,,Kidričevo". Posamezno je zma-
gal Slavko Ivanovič z 482 krogi, 
kolikor je imel tudi Stanko Pulko, 
vendar z manjšim številom desetk, 
tretji pa je bil Zvonko Hajduk. Od 
vseh tekmovalcev je največ poka-
zal Lackov strelec Ivo Baklan, ki 
se je to sezono prvič pojavil na pr-

venstvu občine in že ima normo za 
republiško prvenstvo. Med mla-
dinci je zmagal Velimir Mičukovič 
pred Momirjem Djurdjevcem in 
Milije Brankovičem, ekipno pa SD 
,,Jože Lacko". 

Rezultati: Malokalibrska pištola 
prosti izbor člani posamezno: 1. 
Jurij Lamut 524; 2. Slavko Ivano-
vič 478; 3. Stanislav Gole 474; 4. 
Stanko Pulko 474; 5. Branko Skrt 
468. Ekipno: 1. SD „Jože Lacko" 
s 1804 krogi. Mladinci — 
posamezno: 1. Milija Brankovič, 
438; 2. Velimir Mičunovič s 412; 3. 
Momir Djurdjevac 406. 

Malokalibrska pištola „drulov" 
— člani posamezno: I. Slavko 
Ivanovič 482; 2. Stanko Pulko 
482; 3. Zvonko Hajduk 466; 4. 
Stanko Gole 460; 5. Jurij Lamut 
452; 6. Ivo Baklan 450. Skupno: I. 
SD „Jože Lacko" 1724; 2. SD 
„Turnišče" 1718 krogov; 3. SD 
„Kidričevo" 1380. Mladinci 
posamezno: 1. Velimir Mičunovič 
400 krogov, 2. Momir Djurdjevac 
384 krogov. Organizacija tek-
movanja je bila zelo dobra. 

S. Ivanovič 

Pet prvih mest 
za Ptuj 

Strelci ptujske občine so na minu-
lem republiškem prvenstvu v strelja-
nju z malokaliberskimi pištolami do-
segli enega svojih največjih uspehov. 
Na strelišču na Dolenjski cesti v 
Ljubljani so osvojili kar pet prvih mest 
in s tem zlatih medalj . Od tega tri 
ekipne naslove in dva posamezna. 
Največ uspeha so imeli strelci SD Jože 
Lacko — sekcija garnizon. ki so na-
stopili v mladinski konkurenci. 

V strel janju z MK pištolo proste iz-
bire je pri posameznikih zmagal Veli-
mir Mičunovič. Momir Djurdjevac je 
bil tretji. Dajkovič pa četrti, kol ekipa 
SD Jože Lacko — sekcija garnizon pa 
so osvojili prvo mesto. Člani Ptuja so 
bili v tej kategorijičetrti . V tekmovanju 
članov s pištolo Drulov je ekipa Ptuja v 
postavi Stanko Gole. Stanislav Pulko. 
Zvonko Hajduk in Ivo Baklan osvojila 
prvo mesto, med posamezniki j e bil 
Ha jduk četrti. Gole pa peti. Pri mla-
dincih je v isti kategoriji zmagal Voji-
slav Ignjič. Samo Košič j e bil tretji. 
Vezir Beriša pa četrti. To jim je pri-
neslo tudi zanesljivo ekipno zmago. 

V t ekmovan juč lan ic j e Albina Pšajd 
s s tandardno pištolo v preciznem in 
hitrostnem streljanju osvojila četrto 
mesto. Zanimivo je . da so mladinci SD 
.lože Lacko — sekcija garnizon Ptuj 
postavili udi dva nova republiška re-
korda. saj so prvič streljali s 60 naboji. 
Tako hod.) ostali zabeleženi kot prvi 
republiški rekorderji v teh disciplinah. 

1. kotar 

Krepfl 
znova tretji 

Motorni piloti Aerokluba Ptuj 
so se udeležili tradicionalnega 
zveznega tekmovanja Po poteh 
partizanskih pilotov v Banja Luki. 
38. tekmovalcev iz 16 aeroklubov 
je opravilo pot. ki s t a j o tudi naša 
prva pilota Rudi Čajavec in Fra-
njo K luz. inob tem tri discipline. V 
končni uvrstitvi je prvi Oto Ver-
bančič iz Maribora, drugi je Mijo 
Ban iz Osijeka. tretji pa Drago 
Krepil iz Ptuja. 1. k. 

MED KOPALCI 
NAJVEČ MLADIH 

v Poljčanah nimajo več skrbi v vročih dnevih, kje se bi lahko 
ohladili. V neposredni bližini doma ostarelih občanov v Poljčanah so si 
pred nekaj leti zgradili sodoben kopalni bazen. Predno so prišli do njega, 
je bilo precej skrbi in tudi trdnega dela. Z dobro voljo so poskrbeli, da 
sedaj Poljčančanom in okoličanom ni potrebno iskati ohladitve v od-
daljenih krajih. Tisti, ki niso imeli lastnih prevozov pa so bili največkrat 
kar krepko prikrajšani za takšno zadovoljstvo. Sedaj je to drugače. 

V lepo urejenem kopališču se ob sicer skromnih vročih dnevih 
letošnjega poletja zbere veliko kopalcev, za vstopnino pa odštejejo 
dnevno 20 dinarjev. Za ugodje kopalcev skrbi krajevna skupnost. Letos 
so ga odprli že dokaj zgodaj, ob koncu meseca maja. Zal pa je bilo malo 
kopalnih dni, saj letošnje vreme ni bilo posebej naklonjeno kopalcem. 

Na kopališču v Poljčanah obiskovalci menijo, da je zelo prijetno, saj 
ni ,,gužve" kakršno poznajo na drugih kopališčih. Ker je v Poljčanah Se 
dokaj mlado kopališče, se ne morejo Se pohvaliti z željeno senco. 
Prepričani pa so, da bo že v naslednjih letih bolje, saj so tudi za to 
poskrbeli. Posadili so več dreves. Za najbolj neučakane pa je mogoče 
najti senco v kopališkem bifeju. 

Besedilo in posnetek: Viktor Horvat 

Tudi na soncu ob bazenu je prUetno, seveda, če preveč ne pripeka. 

_ _ TELESNOKULTURNA SKUPNOST PTUJ 

Jutri bo seja skupščine 
Vse delegacije in konference delegacij, ki sestavljajo oba zbora 

skupščine telesnokulturne skupnosti občine Ptuj , so prejele gradivo za 
drugo sejo skupščine, ki bo v petek, 9. julija v veliki dvorani Narodnega 
doma v Ptuju. 

Delegati bodo obravnavali osnutek samoupravnega sporazuma o 
spremembah in dopolnitvah sporazuma o temeljih plana skupnosti v 
obdobju 1981 — 1985 in osnutek sprememb sporazuma za republiško 
telesnokulturno skupnost. Gre namreč za to, da je potrebno sporazume 
uskladiti z možnostmi razvoja na področju družbenih dejavnosd. To 
pomeni, da bo ob manjših sredstvih potrebno nekoliko skrčiti programe. 
Seveda to velja za sredstva iz svobcdne menjave dela. V kolikor pa bi 
želeli dejavnost obdržati na sedanji stopnji, bodo morali izvajalci poiskati 
dodatne vire kot so lastna dejavnost, neposredna menjava dela (povezava 
z organizacijami združenega dela), članarina in podobno. 

Na dnevnem redu zasedanja skupščine bo tudi predlog športnih 
dodatkov kategoriziraniifi športnikom v letii 1982. Teh imamo v ptujski 
občini 6 in sicer so to Hojnik, Krepfl in Žagar iz letalskih športov, 
Pavlinova in Vaupotičeva s področja šaha in atletinja Pajenkova. 
Predlagani dodatek je v višini 2000 din mesečno. Delegati pa bodo na seji 
opravili tudi nekatera imenovanja. 

1. kotar 

Priznanji v Zavrč in Majšperk 
Tudi v našem časopisu -smo v začetku leta opo-

zorili na republiško akcijo »l.ščemo najboljšo kraje-
vno skupnost v športni rekreaciji«, v katero naj bi se 
vključile vse krajevne skupnosti. V ta namen so 
morale posredovati podatke o aktivnostih na svojem 
območju. Iz ptujske občine .so te podatke posredo-
vale le krajevne skupnosti Zavrč. Majšperk. Budina 
— Brstje. Podlehnik in Stoperce.Akci jaje končana in 
republiški koordinacijski odbor je objavil rezultate 
akcije, ki naj v prihodnje pomaga spodbudit i še večjo 
množičnost in aktivnost na področju športne rekre-
acije. 

Krajevna skupnost Zavrč je na 29. me.stu med 
najboljšimi krajevnimi skupnostmi, krajevna sku-
pnost .VlajSperk pa na 26. mestu med mestnimi KS. 
Zato sta obe prejeli republiški priznanji, ki j im jih 
bodo podelili ob prvi svečani priložnosti. 

Krajevne skupnosti Budina — Brstje, Podlehnik in 
Stoperce. ki so tudi sodelovale v akciji, bodo dobile 
posebna občinska priznanja. Morda bo kdo dejal, da 
v njihovi krajevni skupnosti delajo več. Morda res, 
vendar bi morali pravočasno poslati podatke o svoji 
dejavnosti. Tega pa večina ni storila. 

I. kotar 

v SOBOTO NA STADIONU DRAVA 

KRITERIJ SLOVENSKIH MEST 
( l a n i in članice ptujskega 

atletskega kluba bodo v soboto 
popoldan na domačem stadionu 
izvedli tradicionalno tekmovanje 
pod na/.ivom Kriterij slovenskih 
nicst. Tako si bomo v Ptuju znova 
lahko ogledali kvalitetno atletsko 
prireditev, saj bodo nastopili atleti 
'n atletinje iz Postojne. Novega 
^Icsta. Brežic. Kopra. Ljubljane. 
Kranja in Ptuja. Prireditev se bo s 
i^večani.! :)tvoritvijo pričela Mb 15. 
•Jri. Disciplinc bodo naslednje: pri 
m^^ških: teki na IGO. 400. 1500. 
5<X)0m in 110metrov zovirami ter 
y'Mn,i. kopjo. daljina, krogla in 
•'tafcia: pri r lanicah pa teki n".; 100. 
8t)';in4n';mctr()\ 'er lOt!metrov. 

,n ,, vi^ n. . 
^''Plt t, -J r; • ' 

-•̂ "''"•̂ "'V -r 

Ptuj. ki veliko večino uspehov 
dosežejo izven Ptuja. Tokrat pa bo 

priložnost za predstavitev pred 
ilom;i('im občinstvom I. kotar 

. ^ , ..... . -

STRELCI SRS TRIKRAT PRVL 
TRSTENJAK ZLATO IN SREBRO 

Strelska zveza Slovenije je orga-
nizirala 7. mednarodno srečanje 
strelskih reprezentanc Slovenije in 
ZUricha. Pokrovitelj tega tek-
movanja je bila SZDL mesta 
Ljubljane in delovne organizacije 
Kranja. Tekmovanje se ni odvijalo 
kot je organizator pričakoval, to 
pa zato ne, ker so gostje na 
povratno srečanje prišli le s pišto-
lami. Se kvalitetnejše bi bilo tek-
movanje, če bi gosti zraven pripe-
ljali tudi puškaše. Kljub temu pa 
so se slovenski strelci s puško 
pomerili kar med seboj. 

Tekmovanje v standardni zračni 
puški in pištoli se je odvijalo v 
Kranju, medtem Vo so se strelci v 
ostalih disciplinah pomerili na 
strelišču ob Dolenjski cesti v 
Ljubljani. V ekipni konkurenci so 
pr "^ri^ijivo slovensV" 
ot-eld V^r treh di - j i-^ah, ô ^̂ je 
-L v cr;;. Mc^l r:- ,^:; t ;ki pr 

po dve zmagi priborili obe repre-
zentanci. 

Rezuhati: Standardna zračna 
pištola: 1. Slovenija 2254 krogov 
(Trstenjak, Peternel st. in ml., 
Irinkaus), 2. ZUrich I 2214,3 
ZUrich II 2213; posamezno: 1. 
Trstenjak (SI) 568 krogov; stan-
dardna zračna puška: 1. Slovenija 
2287 (Pokom 562 krogov) MK 
pištola 30 -I- 30:1. ZUrich I 2287, 
2. Slovenija 2265,3. ZUrich II 2197 
in 4. Slovenija članice 2048; 
posamezno: 1. Ruess (Z) 582 kro-
gov. Rolihova je v tej disciplini s 
548 krogi, postavila nov slovenski 
rekord pri članicah; 

MK pištola proste i/bire: 1. 
Slovenija 21 ij Trsten' ' . b^raHn 
Gaber "^or 
2080. 3. Z'!rirh :: 
posamezno: . ' Z' ' ' ,7. 
^rsiri i : ' ž ' „ , ; Ji. p i-
i - riT-- ' - - . 

Slovenija 2334 (Otrin 591 krogi) 
MK puška proste izbire 3 x 4 0 : L 
Slovenija 4412 (Markun 1114); 
hitrostrelna pištola: 1. Slovenija 
2313 (Peternel st. in ml.. Gaber, 
DimicK 2. ZUrich 2277 krogov; 
posamezno: 1. Peternel st. 587,2. 

Naj omenim, da sta na tem 
mednarodnem tekmovanju nasto-
pila tudi dva ptujska strelca in si-
cer Pšajdova pri članicah v 
disciplini MK pištola 30 + 30. 
Pšajdova je sicer članica SD Kidri-
čevo. Alojz Trstenjak sicer član 
velenjskega Mroža, je eden 
najuspešnejših strelcev Slovenije v 
zadnjih letih, kar je nedvomno 
dokazal tudi ?icdaj na tem medna-
Tcuinem tel ••»ovanjn ko je osvojil 
eno zlato ~ srebrno medaljo. 
Naslednje sreCaiije strelcev S l c e -
-iie j- bo v Sv^- čer d-e 

T u 
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Požarno preventivni ukrepi pri žetvi in mlatvi 
obsegajo varno pripravo kombajnov in mlatil-
nic, poučitev ljudi o požarno preventivnih ukre-
pih in priprava potrebnega gasilnega sredstva in 
orodja. Pred pričetkom žetve je potrebno na ži-
to kombajnih zagotoviti popolno tesnost pred 
mastenjem motornega olja in pogonskega gori-
va. Posebej pa je potrebno paziti na varno 
odvajanje izpuSnih plinov, da so izpuSne cevi 
tesne in zaključene na takih mestih, kjer ni ne-
varnosti vžiga slame ali prahu in da se izpuSna 
ceV ne dotika nobenega lahko gorljivega dela 
kombajna. Tudi ležaji kombajnov in mlatilnic 
morajo biti dobro namazani, da ne bi priSlo do 
prekomernega segrevanja, Štrleči deli vrtečih 
gredi pa zavarovani pred možnostjo nasukanja 
slame, motorje pa je potrebno vsakodnevno či-
stiti. Poseoej je treba paziti, da je elektroinSta-
lacija pravilno in varno spojena ter nepoškodo-
vana. Preko vgrajenega termometra je potrebno 
spremljati obratovalno temperaturo motorja. 

da se motor ne pregreje. 
Stabilni motorji in traktorji za pogon mlatil-

nic morajo biti postavljeni tako, da je med mla-
tilnico in motorjem, oziroma traktorjem zado-
stna, 8 m varnostna razdalja in pravilno usmer-
jena izpušna cev, kar je odvisno od smeri vetra, 
da izpušni plini ne bi ogrožali mlatilnice, slame 
in kop s snopjem ali s snopjem naloženih voz. 
Izpušne cevi morajo biti obvezno opremljene z 
lovilci isker. 

' Na mestu postavitve mlatilnice mora biti ok-
rog pogonskega motorja oziroma traktorja v 
razdalji 8 m čistina. V tem zaščitnem pasu pa 
naj bo na razpolago ročni gasilni aparat na prah 
9 kg. sod z vodo in pripadajočimi vedri. Na 
kombajnu mora biti nameščen ročni gasilni 
aparat na prah 9 kg, na večjih kombajnih pa tu-
di dva takšna aparata. Gasilni aparati morajo 
biti redno pregledani od pooblaščenega servisa 
ali pooblaščene osebe in seveda uporabni. Med 
žetvijo in mlatvijo ni dovoljeno kaditi ali upo-

rabljati odprti plamen. 
Ker je med žetvijo in mlatvijo precejšnja ne-

varnost za nastanek požara, ki ima lahko za 
posledico precejšnjo materialno škodo, opozar-
jamo, da je lastnik kombajna ali mlatilnice od-
govoren za zagotovitev požarne varnosti, pa naj 
bo to vaška skupnost ali zasebnik, skratka tisti, 
ki opravlja uslugo. 

Smo v obdobju letnega časa, ko lahko nasta-
nejo topla in sušna obdobja, ki so pogoj za hi-
tro raz-širjanje požarov. Zato opozarjamo obča-
ne, naj bodo toliko bolj previdni, predvsem na 
žitnih poljih in v gozdovih. Ne kurimo in ne 
netimo ognja tam, kjer to ni dovoljeno. 

Požarna inšpekcija bo v času žetve nadzirala 
izvajanje požarno-preventivnih ukrepov in proti 
kršiteljem v skladu z zakonom o varstvu pred 
požarom tudi ukrepala. 

Edvard Kozel, vodja 
požarnega inšpektorata Uprave 

za inšpekcije občin Ormož in Ptui 
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UDARNO V MEDVEDCAH 
Preden so se poslovili z akcije, so 

brigadirji prve izmene ZMDA Slo-
venske gorice v sredo, 7. julija bili 
na zadnji udarniški akc i j i ^ Med-
vedcah v KS Majšperk. Skupaj z 
domačini in mladinci iz Sestrž so 
kopali jarek kar na treh mestih in ta 
dan izkopali skupaj nad 600 m jar-
ka za vodovod, po Katerem bo 
kmalu pritekla zdrava pitna voda. 

Marija Lamberger, članica 
vaškega odbora in odbora za posta-
vitev vodovoda v Medvedcah je o 
akciji povedala: 

,,Brigadirji so nam prišli poma-
gat pri izJcopu jarkov za primarni in 

sekundarni vod, da bomo prišli 
hitreje in ceneje do vode. Priklju-
čilo se jim je tudi precej domačinov 
in pa mladinski organizaciji iz 
Medvede in Sestrž. Srečni smo in 
hvaležni vsem, ki nam pomagajo 
pri akciji za naš vodovod." 

Na trasi je bilo tudi precej mla-
dincev. Branka Peršuh, predsed-
nica OO ZSMS v Medvedcah je o 
njihovem sodelovanju dejala: „Iz 
naše osnovne organizacije*jih je 
okrog 15, nekaj več mladincev pa je 
iz Sestrž, kjer imajo svojo lokalno 
mladinsko delovno brigado. Po 

navadi pride na delo več mladincev, 
vendar je treba upoštevati, da je 
danes delovni dan. Sicer pa bo 
prišlo popoldne na traso še v ^ mla-
dih in zvečer bomo brigadirjem pri-

pravili tudi kulturni program. 
Sodelujemo in še tesneje bomo 
sodelovali z brigadirji, pa tudi s so-
sednjimi mladinskimi organizaci-
jami ." , 

Marija Lamberger Branka Peršuh 

Med brigadirji akcije Slovenske gorke so bili tudi mladi iz lokalne MDB 
Sestrže. 

NOVOST V PTUJU 

Odprt grill bar Rimljan 
Pravgotovo ni malo Ptujčanov in okoličanov, ki so z veseljem 

sprejeli novico, d a j e v Prešernovi ulici odprt nov lokal-grill bar Rimljan. 
Poleg kava bara Orfej imamo .sedaj tako še Rimljana in v Rimljanu so 
gostom najbol j všeč lepinje s čevapčiči ali pleskavico. Tudi ražnjiči dobro 
teknejo, pravi Ziberi Gait . lastnik lokala. Gostom pa so na voljo še sadni 
sokovi in točeno pivo, pa seveda kava, brez katere ne gre nikjer. Sicer pa, 
bolje, da si nov lokal sami ogledate in ga ocenite. 

Fotovest: M. Ozmec 

Z GASILSKEGA TEKMOVANJA V SOBETINCIH 

ZMAGALI PODVINČANI 
Gasilci iz Sobetinc so preteklo soboto, 3. julija uspešno izvedli veliko 

meddruštveno gasilsko tekmovanje, ki se ga je udeležilo 10 desetin. 
Poveljnik GD Sobetinci in predsednik tekmovalnega odbora Jože Bratu-
šek je o tem dejal: 

„Tekmovalo je le 10 desetin, čeprav smo imeli prijavljenih 36 desetin 
iz Slovenije in Hrvatske. Gasilci so se pomerili v suhi vaji — trodelnem 
napadu in pa v štafetnem teku 9 x 50. m. Samo tekmovanje je zelo dobro 
potekalo in vsi so pokazali izredno veliko znanja in spretnosti." 

Rezultati tekmovanja pa so sledeču: 1. mesto so prepričljivo dosegli 
člani GD Podvinc (869 točk), 2. mesto Hajdoše L (966 točk), 3. Novoteks 
Novo mesto (856), 4. GD Formin (845), 5. GD P tu j (844), 6. Zagojiči, 7. 
Spuhlja, 8. Bukovci, 9. Gajevd in 10. Dornava. Najbolje uvrščenim so na 
popoldanski slovesnosti podelili pokale in priznanja. 

— OM 

Z zaključne slovesnosti v Sobetincib, med govorom predsednika IS SO 
Ptuj, Janka Bezjaka. (foto: JOS) 

Čeprav je v nedeljo nevihta z dežjem precej ponagajala, so dan borca v 
Kidričevem v nedeljo, 4. julija svečano proslavili na prostem, saj je pQ 
nevihti posijalo sonce. Proslave se je udeležilo precej občanov, ki so i 
zanimanjem spremljali program, ki ga je pripravila organizacija ZSMS in 
OS Boris Kidrič Kidričevo. 

Slovesnost je začela Ivica Majačič, predsednica KO ZZB NOV Kidri. 
čevo, za tem pa je spregovoril Janko Vogrinec, predsednik občinske org^. 
nizacijeZZB NOV Ptuj. 

Za dobro razpoloženje je poskrbel ansambel Artiljerac iz Ptuja. Ob 
prireditvenem prostoru so taborniki iz Kidričevega in Ma'ibora postavili 
svoje šotore in izvedli program. Besedilo in posnetki: Konrad Zoreč 

Slavnostni govornik je bil Janko Vogrinec, v ozadju taborniki s Šotori. 

Učenci OŠ Kidričevo so prikazali plese jugoslovanskih narodov in 
narodnosti. 

V tednu od 28. junija do vključno 6. julija 1982 so miličniki postaje 
milicd Ptuj in oddelkov posredovali v petih prometnih nesrečah in pri tem 
zabeležili eno smrtno žrtev ter štiri lažje telesne poškodbe. Na vozilih je za 
okrog 20.000 din materialne škode. Med vzroki nesreč pa je tokrat na pr-
vem mestu neprevidna vožnja s traktorjem, zatem izsiljevanje prednosti in 
prehitra vožnja. Med udeleženci nesreč je tudi en otrok. 

UMRL POD TRAKTORJEM 
Do hude nesreče s traktorjem je prišlo v ponedeljek, 5. julija na 

Dežnem pri Doleni. 54-letni voznik kmetijskega traktorja Jože Vek iz 
Dolene je nalagal seno na voz. Ko je hotel priključiti traktor je zapeljal 
vzvratno na rob poti. Pri tem se je traktor prevrnil in pod seboj pokopal 
voznika. Ta je zaradi hudih poškodb umrl na kraju nesreče. — OM 

RODILE SO: 

Jelka Verbole, Kraigherjeva 30 
— Majo; Marija Planinšek, Ple-
terje 23 — Vesno; Marija Zunko-
vič, Hajdoše 2 /a — Mojco; Fran-
čiška Lah, Sodinci 43 — deklico; 
Angela Belšak, Gruškovec 64 — 
deklico; Elizabeta Kirbiš, Trgo-
višče 37 — Uroša; Lidija Krajnc, 
Koračice 39 — dečka; Dragica 
Malek, Dolič 16 — Marjano; 
Terezija Greifoner, Ziherlova pl. 
13 — Janjo; Zdenka Jakob, 
Brezovec 82 — deklico; Marija 
Skledar, Slape 15/a — deklico; 
Katarina Kurnik, Anželova 27 — 
deklico; Ana Muršec, Biš 36 — 
Blanko; Vikica Vinkler, Slape 9 — 
dečka; Kristina Veselko, Ptujska 
2, Ormož — dečka; Milena Han-
želič, Cvetkovci 71 — dečka; Ma-
rija Knjetec, Gradišče 4 — dečka; 
Terezija Krajnc, Gradišče 133 — 
deklico; Jelka Lukačič, Grabšinci 
4, G. Radgona — Majo; Danica 
Kozel, Mala Varnica 18 — dečka; 
Mira Zajšek, Kozminci 1 — Nata-
šo; Irena Danko, Novinci 28 — 
dečka; Marija Pignar, Lancova 
vas 89 — deklico; Dragica Horvat, 
Desternik 38 — dečka; Marija Sla-
na, Vitomarci 16 — deklicTo. 

POROKE: 

Alojz Lozinšek, Pobrežje 57 in 
Majda Skok, Sturmovci 10; Janez 
Goljat, Pragersko blok b. S. in 
Marjeta Javernik, Cirkovce 60/a; 
Dušan Emeršič, Poljska c. 22 in 
Olgica Podhostnik, Gubčeva 30; 
Miroslav Dobič, Mihovce 24 in Ida 
Fakin, Sp. Sveča 14; Beno Janže-
kovič, Trubarjeva 11 in Mira 
Meško, Cufarjeva 9; 

UMRLI SO: 

Marija Kelenc, Stojnci 98, roj. 
1900, umria 26. junija 1982; Vik-
tor Dovečar, Maribor, Mle-
karniška 4, b j . 1930, umri 27. 
junija 1982; Antonija Prejac, 
Mlinska 2/a , roj. 1918, umria 27. 
junija 1982; Marija Skok, 
Prešernova 23, roj. 1905, umria 
27. junija 1982; Franc Pukšič, 
Ločki vrh 62, roj. 1893, umri 30. 
junija 1982. 

TEDNIK 
izdaja zavocT za časopisno in 
radijsko dejavnost RADIO-
TEDNIK 62250 Ptuj, Vošnja-
kova 5, poštni predal 99. Ureja 
uredniški kolegij, ki ga sestav-
ljajo vsi novinarji zavoda, direk-
tor in glavni urednik FRANC 
LAČEN, odgovorni urednik 
FRANC FIDERSEK, tehnični 
urednik ŠTEFAN PUSNIK. 
Uredništvo in uprava Radio-
Tednik, tefon (062) 771-261 in 
771 226. Celotena naročnina 
znaša 360 dinarjev, za tujino 
610 dinarjev. Žiro račun SDK 
Ptuj 52400 603-31023. Tiska 
CGP Večer Maribor. Na podlagi 
zakona o obdavčevanju proiz-
vodov in storitev v prometu je 
TEDNIK uvrščon ined proiz 
v/ode, za katere se ne plačuje 
tonieljni davt!k od prometa pro-
/vr-dov 


